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Een sprankelend voorbeeld van 
microbieel evenwicht: Ecobiol® Fizz
Voerwisselingen, vaccinaties, verminderde voeropname – uw koppel  
staat voor voortdurende uitdagingen. Goed om te weten dat Ecobiol® Fizz 
u een snelle en gemakkelijke manier geeft om een natuurlijk uitgebalan-
ceerde microbiota te ondersteunen. De oplosbare probiotische tablet  
verdeelt sporen homogeen in watertanks en voorraadoplossingen, zonder 
biofilmvorming of verstopping in waterleidingen.  
Laat de microbiota van uw koppels fonkelen – en uw winst zal schitteren. 
 
animal-nutrition@evonik.com 
www.evonik.com/ecobiolfizz

Bepaalde verklaringen zijn mogelijk niet in alle geografische regio‘s van toepassing.  
Productgerelateerde claims kunnen verschillen op basis van regionale of nationale vereisten.

Vraag ernaar bij uw dierenarts.

Bekijk dit product op

8831-09_AZ_Ecobiol-Fizz_185x130_NL_Vetworks_211007-1.indd   18831-09_AZ_Ecobiol-Fizz_185x130_NL_Vetworks_211007-1.indd   1 07.10.21   14:5907.10.21   14:59

Deskundig en doordacht advies voor 

ombouw naar daglichtstallen met 

uitloopschuiven en andere emissiear-

me oplossingen.
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Als water en vuur verzoend worden blijft smurrie achter
 
Dat is het gevoel bij het befaamde krokusakkoord van onze Vlaamse regering rond de stikstofproblematiek. Ik hoorde 
onze euforische Minister-president Jan Jambon zeggen dat water en vuur verzoend werden maar het is een echt 
zware dobber en eerder een smurrie geworden. Zeker  voor de getroffen bedrijven in de rode zone maar ook niet te 
onderschatten voor bedrijven die “donker oranje” zijn. Terug een nieuwe uitvinding in de kleurencode. Maar dat ook 
groene bedrijven zoals in het Turnhouts vennengebied de deuren zouden moeten sluiten is compleet onaanvaardbaar. 
Zelfs niet met een royale vergoeding want dit betekent dat willekeur troef is en nergens nog enige rechtszekerheid is. 
Ook moeten we ons geen illusies maken, met het beperkte budget dat voor handen is kan niet alles vergoed worden. 
Voor al die bedrijven een niet te omschrijven onzekerheid die hard knaagt aan hun gemoedsrust. Zouden de betrokken 
ministers hiervan bewust zijn? Hoe dan ook de teerlingen zijn geworpen, het openbaar onderzoek moet nu starten en 
de eindconclusie is voor de tweede jaarhelft. En al is er een politiek akkoord, het moet nog gestemd worden. Gaan alle 
parlementairen blindelings op het knopje drukken wat de partijtop hen oplegt vraag ik mij dan af. 

In het Vlaams parlement was er deze week na de bekendmaking alvast een pittig debat rond 
het stikstofthema. Bij momenten had ik er wel even genoeg van maar anderzijds gaven enkele 
parlementairen als Tine Rombouts, Bart Dochy en zelfs Stefaan Sintobin bijzonder goede 
tussenkomsten. Kortom we moeten nu verder kijken en snel de draad terug oppakken. Heel 
wat details zijn nog niet duidelijk en moeten de komende maanden verder uitgewerkt worden. 
We hopen alvast dat de ministers ons als sectorspecialist hierbij betrekken zoals ze al beloofd 
hebben. Want iedere deelsector is anders en specifiek . Dat zien we nu al in de vragen die naar 
boven komen. Het zal van iedereen inspanning vragen en bijsturing maar ik blijf ervan overtuigd 
dat we na 2030 nog altijd een sterke pluimveesector zullen hebben of dat is toch zeker onze 
inzet. Voor minder gaan we niet!

Danny Coulier, Voorzitter Landsbond Pluimvee

         Standpunt
Verenig ing Voor l icht ing Plu imveehouders vzw

minder antibiotica
Tot 50%

beter eindgewicht 
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betere voetzoolscore 
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robuust en gezond
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www.nestborn.eu 
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 5 De teerling is geworpen, krokusakkoord biedt de 

pluimveehouderij een definitief maar wurgend 
stikstofkader   
Op 23 februari kwam het tot het gevreesde N-akkoord binnen 
de Vlaamse regering.  De voorgestelde maatregelen zullen ook 
voor de pluimveesector een grote impact hebben, zowel voor 
bestaande bedrijven maar zeker voor wie zijn bedrijf wil uitbrei-
den of moderniseren. 
 

16   De Voorzitter van de Landsbond Pluimvee 
Limburg in de praatstoel 

Van de huidige generatie voorzitters is Jaak Reyners zonder 
enige discussie de langstzittende provinciale voorzitter. Tijd 
dus voor een boeiend gesprek met de thans 57-jarige Limbur-
ger die terugblikt op een meer dan bewogen kwarteeuw in de 
pluimveehouderij die hij vanop de eerste rij meemaakte.   

 

20   Diverse vang- en laadmethodes centraal in 
onderzoeksproject KIPVANG

Eind vorig jaar startte een onderzoeksproject aan het ILVO 
waarbij een alternatieve manuele manier van vangen en laden 
onder de loep wordt genomen. In dit project zal de alternatieve 
vang- en laadmanier aangeleerd worden waarbij de kippen 
(zowel vleeskuikens als leghennen) de hele tijd rechtop blijven. 
Arbeidsefficiëntie en belasting, diergebonden welzijnsindica-
toren en productieverliezen zullen vergeleken worden. 
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De teerling is geworpen, krokusakkoord biedt de 
pluimveehouderij een definitief maar wurgend 
stikstofkader

N-akkoord

Na intensieve maanden 
van onderhandelen, 
werd het krokusak-
koord op 23 februari 

afgeklopt en ‘s anderendaags 
voorgesteld, op de plenaire verga-
dering in het Vlaams Parlement, 
door minister-president Jan Jam-
bon. Hij omschreef het N-akkoord 
met een boutade dat ze water en 
vuur met elkaar verzoend hadden, 
al had de oppositie hier weinig 
oren naar en wees op het gegeven 
dat water en vuur niet met elkaar 
te verzoenen zijn. Het akkoord 
moet nu eerst nog een passende 
beoordeling ondergaan en verder 
een openbaar onderzoek alvorens 
dit regelgeving wordt.

Problematiek
Stikstof (N) is een onschadelijk gas dat 
overal om ons heen zit. Maar als het zich 
gaat binden met zuurstof of waterstof 
ontstaan reactieve N¬verbindingen die 
schadelijk zijn voor mens en milieu. Het 
doel van de Europese Habitatrichtlijn – 
van kracht sinds 1994 – is het in stand 
houden van die natuurlijke habitats en de 
wilde flora en fauna binnen de Europese 
Unie, daar dit hele ecosystemen onderuit 
haalt. Deze habitatrichtlijn is gepubliceerd 

op 21 mei 1992 - 30 jaar geleden - nieuw 
is deze problematiek dus niet. 

Ondertussen is Vlaanderen, samen met 
Nederland, uitgegroeid tot de grootste 
N-hotspot van Europa. Deze problematiek 
werd steeds op de lange baan geschoven 
tot een N-arrest omtrent de kippenstal in 
Kortessem in februari 2021 - exact 1 jaar 
geleden – tot een vergunningenstop leid-
de. Dit was één van de drie N-arresten die 
de hoogdringendheid naar een sluitend en 
rechtlijnig stikstofbeleid aangaf, dat moet 
voldoen aan de Europese richtlijnen om 
de schadelijke effecten van NOx en NH3 
te minimaliseren. Sinds dat N-arrest werd 
de landbouwsector, net zozeer als de 
industrie, in een prangende onzekerheid 
gedompeld, tot nu.

Minister-President Jan Jambon vindt dat hij 
met het N-akkoord water en vuur met elkaar 
verzoend heeft. De veehouders spreken eer-
der van een mes in de rug.

Krokusakkoord

Na een jaar onzekerheid lijkt een defini-
tief stikstofkader in de maak, maar wat 
staat er nu in het akkoord? Een beknopt 
overzicht van de maatregelen kunt u on-
derstaand vinden.  

• Tegen 2030 wil de Vlaamse regering 
de N-uitstoot in beschermde natuur-
gebieden met de helft reduceren. Een 
serieuze reductie die essentieel is daar 
Vlaanderen, samen met Nederland, een 
N-hotspot is.  

• In totaal zal de Vlaamse regering voor 
3,6 miljard EUR uittrekken, waarvan 
2,3 miljard aan bijkomende middelen. 
Middelen die ter beschikking zullen 
staan, zowel voor de landbouw (2,4 
miljard) als om natuurgebieden (1,2 
miljard)  te herstellen.

• De 40 rode bedrijven, de zogenaamde 
piekbelasters, moeten ten laatste in 
2025 sluiten. Deze zullen correct ver-
goed worden rekening houdend met 
de looptijd van de vergunning en de 
waardebepaling van hun bedrijven.

•	De	 116	 donker oranje bedrijven, 
namelijk bedrijven met een impacts-
core die hoger ligt dan 20%, zullen een 
aanbod krijgen om hun activiteiten 
vrijwillig te stoppen tegen 2026 mits 
financiële vergoeding. Dit zal mogelijk 
zijn via een call die de regering volgend 
jaar zal organiseren. Passen ze hun 
bedrijfsvoering aan zodat ze wel aan 
de milieuvoorwaarden voldoen, dan 
mogen ze hun activiteiten verder zet-
ten. Alsook hiervoor zal een verhoogde 
tussenkomst zijn van de regering om dit 
te realiseren.

Tekst :  Mart i jn  Chombaere
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•	Varkens-	en	pluimveebedrijven	die	die-
ren houden in stallen zonder AEA-stal-
systeem zullen op stalniveau een 
reductie van 60% N moeten realiseren 
tegen 2030.  

• Tot 2025 zullen nieuwe vergunningen 
aan zeer strenge criteria onderhevig 
zijn. Er zal gewerkt worden met een 
drempel van 0,025% impactscore over 
dewelke een passende beoordeling 
nodig is.

• De huidige ministeriële instructie blijft 
van kracht tot na openbaar onderzoek 
en al het regelgevend werk.

• De VLIF-investeringssteunpercentages 
voor AEA-stallen wordt opgetrokken 
tot 40%, of 65% voor jonge boeren (< 40 
jaar), daar dit vandaag resp. 30% en 40% 
bedraagt.

• Bedrijven die een hervergunning van 
hun huidig bedrijf vragen zullen dit kun-
nen bekomen door zich in te schrijven in 
de generieke emissiesreducties die op 
hun sector van toepassing zijn.

• In een aantal specifieke natuurgebieden 
die het meest te lijden hebben onder de 
stikstofneerslag worden er bijkomende 
maatregelen genomen worden. In het 
Turnhouts Vennengebied wordt daar-
naast een intendant aangesteld die een 
ontwikkelingsplan moet opstellen. 

Verdiept u zich liever eens in het volledige 
akkoord? Dit kunt u terugvinden op de 
website van de Vlaamse overheid: https://
omgeving.vlaanderen.be/stikstofak-
koord-vr 

“Eens we door de zure appel hebben 
gebeten, komen er belangrijke toe-
komstkansen voor duurzame landbouw 
die mee zullen ondersteund worden. Er 
moet namelijk eerst overmatig stikstof 
uit vooraleer je meer natuurvriendelijkere 
activiteiten kunt vergunnen, en daarvoor 
heb je een definitief kader nodig met re-
gelgeving die ervoor zorgt dat landbouw 
en industrie rechtszekerheid hebben” 
aldus minister Jambon.

Bemerkingen oppositie

Ondanks dat de oppositie, met name 
Vlaams Belang, stevig van leer trok tegen 
het akkoord, konden ze echter geen con-
crete maatregelen naar voor schuiven die 
het probleem wel konden ontmijnen. Bru-
no Tobback (Vooruit) hekelde het gegeven 
dat dit de erfzonden uit het verleden wa-
ren. “Schulden die mensen zijn aangegaan 
om activiteiten te ontwikkelen waarvan 
de regering wist dat ze onhoudbaar en 
onverantwoord waren. Natura 2000 is 
van voor 2000. Dit is geen nieuw inzicht 
en toch liet de regering maar begaan. De 
uitstoot en de vervuiling - waarvan we 
wisten dat ze al ver over de toegestane 
drempels waren – kon zodoende onver-
minderd toenemen”, aldus Tobback.

Bemerkingen van de Landsbond 
Pluimvee

“Een zure appel is dit krokusakkoord ze-
ker, ook voor onze pluimveesector. Dat er 
inspanningen dienen geleverd te worden, 
daarmee zal iedereen die zich wat heeft 
verdiept in de N-problematiek het over 
eens zijn. Niet alleen de versnelde sluiting 
van de zogenaamde “rode” bedrijven 
(waarbij 6 pluimveebedrijven en een konij-
nenbedrijf), maar ook de extra benadering 
van de “donker oranje” bedrijven, komen 
hard aan. Dit is enkel aanvaardbaar als 
dergelijke opkoopregelingen op een vol-
doende menselijke manier gebeuren en 
als er voldoende financiële middelen te-
genover staan. Ook de extra onzekerheid 
die het Turnhouts Vennengebied bedeeld 
krijgt, is een zeer zware dobber voor de 
regio.

“Niettegenstaande betreuren we  dat 
er gewerkt wordt op basis van compu-
termodellen en men te weinig in kaart 
heeft wat de werkelijke impact is. Terwijl 
dit wel enorme consequenties heeft 
voor vele veebedrijven en hun gezinnen. 
Daarnaast komt de grootste impact van 
het buitenland, dit dient mee betrokken te 

worden wil men een evenwichtig geheel 
bekomen.“

“De terechte vrees heerst bovendien dat 
met een dermate lage impactscoredrem-
pel (0.025%), er een verdere hypotheek 
gelegd wordt op de ontwikkeling, vernieu-
wing en het toekomstperspectief van de 
komende jaren. De impactscoredrempel 
ligt dermate laag dat het bijna gelijk staat 
aan een vergunningstop. Er volgt natuur-
lijk eerst nog een openbaar onderzoek, 
maar vast staat dat we als veehouderij 
enkele zeer moeilijke jaren tegemoet 
gaan, al kan dit een belangrijke stap zijn 
naar een betere toekomst. Voorwaarde is 
echter wel, en daar draait het mee om, dat 
er een beter verdienmodel komt voor de 
landbouw. 

Investeren in nieuwe technologie om 
de uitstoot te vangen, of minder dieren 
aanhouden,  allemaal goed en wel als dit 
nog niet meer de rendabiliteit van onze 
veebedrijven verder aantast”.

“We zijn ons verder aan het verdiepen in 
de details van het dossier en zullen intern 
bekijken of en welke stappen er moeten 
gezet worden. Indien jullie ondertussen 
met vragen, bezorgdheden, … zitten, 
aarzel niet om deze aan ons kenbaar te 
maken via info@pluimvee.be.”

N-akkoord
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Standhouders die een innovatie, dienst of specifie-
ke toepassing in de kijker wensen te stellen tijdens 
de komende Agridagen wordt de mogelijkheid ge-
boden om in het mei nummer van Pluimvee (± 10 
mei) deze voor te stellen. 

Specifiek kan een kort kennisartikel met foto - sa-
men maximum 1 pagina - geplaatst worden samen 
met verwijzing/uitnodiging naar de standhouder 
(en plaats). 
Indien interesse, gelieve Luc Maertens te contacte-
ren voor concretere info. lucmaertens@skynet.be

De Commissie Dierenwelzijn van het 
Vlaams Parlement heeft begin januari 
unaniem ingestemd met het decreet van 
minister Weyts (NVA) om veel strengere 
straffen te voorzien voor burgers en 
bedrijven die dieren mishandelen of ver-
waarlozen. 

In de dierenwelzijnswet kon de maximale 
opgelegde boete reeds oplopen tot € 
16.000 boete of 3 maanden cel bij een 
eerste vergrijp of € 100.000 boete en 18 
maanden celstraf bij herhaaldelijke en 
zware mishandeling of verwaarlozing. In 
de goedgekeurde voorstellen is dit nu  zeer 

fors opgetrokken. Ernstige mishandeling 
of verwaarlozing zal vanaf het eerste feit 
bestraft kunnen worden met een boete 
tot € 800.000 en een gevangenisstraf 
tot 5 jaar cel. Recidivisten (periode is nu 
5 jaar i.p.v. 3 jaar) riskeren een boete tot 
€ 1.600.000 en een gevangenisstraf tot 
10 jaar cel. Verder krijgen rechters de mo-
gelijkheid om bedrijven die dieren zwaar 
mishandelen voor een termijn van 5 jaar of 
zelfs voor altijd te sluiten, ongeacht of er 
sprake is van recidive of niet. Ook burgers 
kunnen voortaan voorgoed of voor een 
termijn van 5 jaar een verbod krijgen om 
dieren te houden.

“We maken werk van een echt afschrik-
kingsbeleid”, aldus minister Weyts. “Ook 
de capaciteit van de Inspectie Dierenwel-
zijn wordt fors uitgebreid. Hiervoor werd 
369.000 euro vrijgemaakt in 2021 om 
11 extra voltijdse equivalenten aan te 
werven voor het Vlaamse Dienst Dieren-
welzijn voor controletaken” (Bron: website 
minister Weyts).

De auditeurs van de Raad van State 
hebben wel een aantal opmerkingen 
op het decreet. “De beleidsoverweging 
dat de strafmaat voor inbreuken op de 
wetgeving inzake dierenwelzijn thans te 
laag is, verantwoordt nog niet dat wordt 
voorzien in een zeer ruime vork waarbij 
de hoogste strafmaat die de rechter kan 
opleggen, voor minder ernstige inbreuken 
onevenredig hoog kan zijn. Zo rijst in het 
bijzonder de vraag of voor tekortkomingen 
op het vlak van administratieve verplich-
tingen dezelfde vork van bestraffing moet 
worden gehanteerd als voor gedragingen 
die leed toebrengen aan dieren”, klinkt het 
in het advies van de Raad. 

Nvdr: "Of de strafmaten in dit voorgestel-
de decreet niet buitensporig hoog zijn en 
kunnen leiden tot willekeur in de behan-
deling van veehouders, kan op zijn minst 
in vraag gesteld worden."

Berichten

Bericht aan de standhouders van de komende Agridagen 
(20-22 mei)

Reuze boetes worden opgelegd voor dierenmishandeling in 
het decreet van minister Ben Weyts 
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Naar aanleiding van de 
bedrijfsreportage van 
een nieuw opfokbedrijf 
(in dit maart nummer) 

hadden we een gesprek met de 
pionier van de Belgische bio-leg-
sector Daniël Van Kesteren en zijn 
technisch medewerker Jordy Van 
Overbeke. Waar bio productie in 
ons land voor de meeste produc-
ten nog een echte niche markt is, 
geldt dit niet meer voor de groei-
ende bio-legkippensector. Met 
een bestand van circa 700.000 
productieve legkippen en enkele 
tientallen professionele bedrijven 
kunnen we van een volwaardige 
subsector spreken.

De ontwikkeling
Daniël Van Kesteren stamt uit een 
pluimveefamilie en vertegenwoordigt 
de derde generatie. Reeds in de jaren 60  
duikt de naam Avibel op en evolueert het 
familiebedrijf naar een broeierij en op-
fokorganisatie voor leg- en braadkippen.  
Na de problemen in onze sector met de 
dioxinecrisis in 1999 nam Daniël, die on-
dertussen aan het roer stond, het besluit 
om te schakelen naar bio productie. De 

De bio-legkippensector in ons land: de pionier aan 
het woord

Tekst en beeld :  Luc Maertens

        Bio-legsector

braadkippensector werd, in samenwer-
king met Vervaeke-Belavi vanaf einde 
2003 afgestoten, om zich volledig te 
concentreren op de ontwikkeling van de 
bio-legkippenketen. Intussen is dit bedrijf 
toonaangevend in ons land als opfokor-
ganisatie van biologische legkippen en 
ondersteuning van de bio eiersector.

Waar bio-eiproductie bij het begin van 
deze eeuw nog in kinderschoenen stond, 
wordt nu door de voortdurende groei zo-
wat 6-7% van de Belgische kippenstapel 
onder dit lastenboek aangehouden. Avibel 
is veruit de grootste leverancier van de 
bio-poeljen die door hun 8 opfokbedrijven 
aangeleverd worden. 

Verdere uitbreiding bio-legsector?
Daniël: “De bio-sector zit in de lift, zeker 
bij de jongere generatie consumenten 
en past uitstekend in het plaatje naar 
meer dierenwelzijn en korte, lokale ke-
tenverkoop. Maar door de veel hogere 
productiekosten - alleen al de voederkost 
is minstens het dubbele van deze van 
gangbare kippen – is vermarkten van 
de eieren aan een rendabele prijs uiterst 
belangrijk. Afstemmen van het aanbod op 
de marktvraag is dan ook cruciaal.  Mo-
menteel kampen we o.a. met belangrijke 
import van bio-eieren vanuit Frankrijk 
waar men te veel onder bio-label is gaan 
produceren zonder dat de markt er was. 
Op korte termijn is er bij ons niet direct 
veel ruimte om te streven naar nieuwe 
bedrijven of omschakeling naar bio-pro-
ductie. In Wallonië kennen we enkele be-

drijven die hun vergunning op zak hebben 
voor een nieuwbouw maar omwille van de 
onzekere marktsituatie  - dure voeders, 
hoge investering in stallen en een eierprijs 
die onvoldoende stijgt - hun project niet 
direct opstarten”.  Voor de retail kan dit 
negatieve gevolgen hebben aangezien 
dat er kans bestaat dat de winkelrekken 
gedeeltelijk leeg blijven door te weinig 
productie.  

Alleen al wanneer je de sterk gestegen 
voerprijs doorrekent, dan zorgt dit voor 

Daniël Van Kesteren, pionier van de bio-leg-
kippensector: “Afstemmen van de productie 
op de marktvraag is cruciaal om de renda-
biliteit te continueren”.
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een stijging van de kostprijs van liefst 3 
cent per bio-ei!.  Van bepaalde bio-grond-
stoffen is er nu ook zelfs een acuut tekort 
en sommige leveranciers van bio-voeders 
durven geen nieuwe klanten meer aan-
nemen omdat ze vrezen daardoor hun 
huidige afnemers niet meer te kunnen 
bevoorraden. 

Hoe zit dit nu met de eisen die aan 
de bio-sector gesteld worden?
Daniël: “Zonder in detail te gaan, iedereen 
kent zowat de grote lijnen: een lagere 
bezetting, voldoende buitenloop, voede-
ren met biologisch voeder en natuurlijk 
daglicht in de stal . Maar zowel voor de 
opfok als de productie zijn de richtlijnen 
niet allemaal voldoende duidelijk afge-
lijnd en aan transitie toe. Om maar één 
voorbeeld te geven, de wintertuin is een 
discussiepunt of hij al dan niet meetelt om 
de bezetting te berekenen. 

Binnen Europa is er wel een éénzijdige 
wetgeving sinds 1 januari 2022, echter 

zijn er een aantal zaken die per lidstaat 
zelf mogen ingevuld of geïnterpreteerd 
worden en die op vandaag nog niet 100% 
duidelijk zijn (bv. de wintertuin). Daardoor 
is er oneerlijke concurrentie zowel wat de 
opfok van de poeljen als het afleveren van 
bio-eieren betreft. 

Hoe gebeurt de opvolging van 
jullie opfokkers?
Jordy: ”In 2016 ben ik gestart bij Avibel. 
Naast begeleiden van de opfokkers bege-
leidt ik alle bio-legbedrijven, voornamelijk 
tijdens de opstart gedurende de eerste 
weken. Sinds enkele jaren ben ik ook 
commercieel actief. Omdat ik stam uit 
een ‘pluimveefamilie’ had ik reeds van 
kindsbeen af veel kennis mee over legkip-
pen en kende ik ook de problemen van de 
legsector.  Vakkennis en goede opvolging 
zijn, zeker in bio-productie,  zijn uiterst be-
langrijk om goede resultaten te bekomen. 

Ik probeer minstens om de twee weken 
iedere opfokker te bezoeken om de 
evolutie van de kuikens op te volgen en 
indien nodig voer ik dan de voorziene 
sprayentingen uit. Verder bespreken we 
de ‘mobiliteitstraining’ van de kuikens en 
letten we er vooral op dat alles in het werk 
gesteld wordt zodat beginnend pikkerij-
gedrag niet voorkomt.  Aangepast voeder 
met gewenste structuur, luzernebaaltjes, 
pikmaterialen zijn hier zeer behulpzaam 
voor. We staan erop dat onberispelijke 
poeljen van topkwaliteit afgeleverd kun-
nen worden”.

Met welke problemen wordt je 
vooral geconfronteerd bij bio-leg-
kippen?  
Jordy: “Net zoals bij vrije uitloopkippen 
zijn wormbesmettingen een typisch pro-
bleem.  We hameren bijvoorbeeld op een 
goede, verzorgde en drogere uitloop om 
de infectiegraad te verlagen. Naast ook 
het beheersen van de rode vogelmijt is 
de reeds vernoemde ongewenste pikkerij 
soms een probleem bij bio-legkippen. Met 
de ophokplicht, die nu reeds verschillende 
maanden verplicht is, is de stress bij de 
kippen met niet gelaserde snavels groter. 

Gelukkig hebben we heel wat kennis 
opgedaan de laatste jaren om dit te voor-
komen. Want voorkomen of zeer vroeg de 
juiste maatregelen nemen is cruciaal om 
dit te beheersen.  

Verder volgen we een zeer strikt en meer 
uitgebreid  vaccinatieprogramma tijdens 
de opfok omdat  de inzet van medicatie bij 
bio-productie uit den boze is maar vooral 
ook dat het verlies van de kostbare eieren 
onder bio-label nog zwaarder doorweegt 
dan bij gangbare productie. We streven 
met onze bruine kippen, de eerder lichtere 
rassen omdat deze iets lichtere eieren 
produceren naar een productieduur tot 
een leeftijd van minimum 75 tot 85 
weken. Ruien van de kippen wordt in de 
bio-productie niet toegepast omdat het 
lastenboek dit niet toelaat.   

Avibel heeft als thuisbasis Zwijn-
drecht. Door de PFOS problemen 
is deze regio niet bepaald in een 
goed daglicht gesteld voor uitlo-
pende kippen.
Daniël: “Inderdaad onze gemeente is 
gelinkt aan vervuilde grond en aan de aan-
beveling om niet langer eieren te consu-
meren van kippen met buitenloop. Mag ik 
erop wijzen dat enkel onze bedrijfszetel in 
Zwijndrecht gelegen is en geen enkel van 
onze opfokbedrijven of bio-legkippenbe-
drijven in deze regio gelokaliseerd. In de 
bewuste, vervuilde zone zijn er slechts 
particuliere kippenhouders en een paar 
kleine hobby legkippenbedrijfjes. Gelukkig 
zijn we bespaard van deze problematiek. 

Jordy Van Overbeke: “Een passende opfok 
en correcte vaccinatiestrategie zijn de pij-
lers om een gezonde en productieve poelje, 
geschikt voor bio-productie, te kunnen 
afleveren”.  
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Opfok van bio-poeljen in nieuwe stal te Overmere

Reportage

Omwille van  corona en 
mede door vogelgriep-
perikelen was het zeer 
moeilijk om de voorbije 

twee jaar opendeurdagen te orga-
niseren of bedrijfsreportages te 
maken. De verkeerde indruk kan 
hierdoor ontstaan dat er niet meer 
geïnvesteerd werd in onze sector. 
De vergunningenproblematiek 
werkt wel verlammend maar toch 
zijn er recent nog enkele mooie 
projecten opgestart. In Overmere, 
is de nieuwbouwstal van Ron-
ny Schelstraete zo’n voorbeeld. 
Onder veilige omstandigheden, 
tussen twee rondes in, gingen we 
op verkenning. 

De bedrijfsleider
Ronny Schelstraete (49) startte in 1994 in 
bijberoep als bio-legkippenhouder op het 
ouderlijk bedrijf te Nevele. De stal met zo’n 
2.500 legkippen was evenwel aan vervan-
ging toe. Na het nodige wikken en wegen, 
in samenwerking met Avibel, werd beslist 
om in 2015 een nieuwe pluimveestal te 
bouwen en te focussen op de opfok van 
poeljen. “Het is mijn schoonvader die er nu 
instaat voor de dagdagelijkse controle en 
ik spring bij indien nodig”, meldt Ronny.

Alhoewel er in 2015 nog twijfels waren of 
de capaciteit van 20.000 bio-opfokplaat-
sen steeds benut zou kunnen worden, 

bleek integendeel dat door de boomende 
bio-sector er nadien eerder een tekort 
was aan opfokcapaciteit in ons land. Ron-
ny zag dit als een opportuniteit en startte 
in 2019 met zijn plannen voor een tweede 
opfokstal. Uitbreiden in Nevele was echter 
geen optie omdat er geen mogelijkheid 
was om een vergunning te bekomen. 

In Overmere had Ronny intussen een 
voormalig moederdierenbedrijf kunnen 
overnemen en omgevormd tot een 
legbedrijf. In de onmiddellijke omgeving 
ervan kon in 2020 een kavel van 10 ha 
landbouwgrond aangekocht worden en 
de uitbreidingsplannen voor bio-opfok  in 
gang gezet worden.

Al  bij al verliep de vergunningenprocedure, 
in samenwerking met Creafarm, vrij vlot 
en eind 2020 werd de toelating bekomen. 

De bedrijfsleider is er zich van bewust dat 
hij van de laatsten was waar de procedure 
vrij snel en gunstig beoordeeld werd. In 
het voorjaar van 2021 werd de bouw 
aangevat en reeds in september 2021 kon 
de eerste ronde met kuikens in de nieuwe 
stal opgezet worden. 

De stal
De mooie stal in een verzorgde omgeving 
en netjes afgesloten oogt imposant. Hij 
is opgetrokken met geïsoleerde prefab 
betonpanelen en aan de buitenkant 
afgewerkt met een uitgewassen grijze 
sierlaag.  Aan de voorkant is een inkomlo-
kaal – sanitair sas -  aangebouwd.

De binnenafmetingen van de stal bedra-
gen 105 op 24 m en daarbij moet langs 
beide zijden nog de overdekte wintertuin 

Tekst en beeld :  Luc Maertens

Ronny Schelstraete: “Opfokken van getrainde poeljen vraagt stielkennis en tijd”.
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van 2 m bijgerekend worden. Gezien voor 
bio-opfok de groepsgrootte beperkt is tot 
maximum 10.000 kuikens is de stal zowel 
in de breedte – door een draad afsluiting 
– als in de lengte door een oplierbaar 
tapijt opgedeeld in 4 afdelingen. In iedere 
afdeling worden iets meer dan 8.000 
kuikens opgefokt conform de bezetting-
snorm voor bio. 

Door de lagere bezetting die in bio-opfok 
moet nageleefd worden lopen de investe-
ringskosten wel hoog op. “Enkel voor de 
stal en de inrichting (zonder de grond en 
uitloop) bedroeg de investering zowat 34 
euro/opfokplaats”, rekent Ronny snel uit.
De verwarming is met 6 gaskanonnen die 
in de wintertuin aan de inpandige muur 
met de stal opgehangen zijn. Er wordt 
nokventilatie toegepast wordt. Enkel in 
warme periodes  en indien nodig zijn in 
de achtergevel 3 extra ventilatoren voor-
handen om bijkomend een tunneleffect te 
creëren. Opvallend is de afwezigheid van 
AEA systemen. Voor bio-opfok is dit niet 
vereist. 

De inrichting
Wegens gunstige ervaringen met het 
Jump Start systeem van Vencomatic 
koos de bedrijfsleider terug voor deze 
aanpasbare inrichting. De ééndagskuikens 
worden op de roostervloer geplaatst, 
waar zij rechtstreeks toegang hebben 
tot voer en water. Naarmate de dieren 
groeien, kunnen de afstanden tussen de 
voer- en drinkniveaus geleidelijk aange-
past worden, zodat de dieren leren om 
naar verschillende niveaus en zitstokken 
te springen.

Naast de uitloopschuiven zijn er vrij grote 
en verduisterbare ramen in de zijwanden 
ingewerkt, die voor de nodige inval  van 
natuurlijk daglicht zorgen. In de stal zorgt 
ledverlichting, aanpasbaar wat kleur 
betreft, voor de nodige verlichting. Verder 
zijn twee stalwegers voorhanden om 
continu de gewichtsopvolging te moni-
toren. De voederopname wordt gestuurd 
in blokperiodes zodat de voederketting 
éénmaal per dag kan leegkomen.

De nieuwe opfokstal met de inpandige wintertuin en vooraan de inkom aanbouw.

De geveltekening verraadt dat er kuikens opgefokt worden.

De stal wordt verwarmd met gasbranders bevestigd aan de muur tussen scharrelruimte 
en wintertuin.
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Waar in de vorige rondes de poeljen voor 
diverse bio-legbedrijven bestemd waren, 
is de nieuw opgezette ronde voorzien voor 
twee grote leg bio-bedrijven. Hierdoor is 
o.a. het vaccinatieschema gemakkelijker 
uit te voeren.

Verder vertrouwt de bedrijfsleider me 
toe dat hij graag met vaste, betrouw-
bare partners samenwerkt zowel wat 
de reiniging van de stallen betreft als de 
opvolging door de dierenartsenpraktijk of 
de voerleverancier. “Bij opduikende pro-
blemen snel, in overleg en grondig deze 
aanpakken is cruciaal om top poeljen te 
kunnen afleveren”. 

(Met dank voor enkele foto’s van de vorige 
ronde). 

Reportage

Tot de leeftijd van 3 weken worden de kuikens op de centrale 
roostervloer gehouden en nadien gaan de plateau’s open zodat ze 
toegang tot de scharrelruimtes hebben.

De wintertuinen zijn langs beide zijden van de stal inpandig.

 Opfok vraagt stielkennis
Met mijn opmerking dat opfok niet veel 
arbeid vraagt gezien zowat alles mooi 
geautomatiseerd is, is Ronny het niet 
eens. “Om alles in goede banen te leiden 
doe ik dagelijks minstens twee volledige 
arbeidsgangen en vooral s ’avonds is het 
belangrijk dat alle kuikens op de plateaus 
of stok gaan. Na vaccineren, vooral  deze 
tegen vlekziekte, vereist bijkomende con-
troles en hulp om verstikking en blijven 
zitten tegen de wanden in de scharrel-
ruimte te vermijden. Reken daarbij de 
aanpassingen aan het systeem, om de 
kuikens te trainen, dat mooi afgestemd 
moet zijn aan de leeftijd en ontwikkeling. 
Opfokken van poeljen vereist stielkennis 
en ik leer nog dagelijks bij”, aldus Ronny. 
“Het afleveren van een homogeen lot 

poeljen, getraind om in volièresystemen 
hun weg te vinden en niet agressief te 
zijn naar soortgenoten, is de basis voor 
een productieve legkip. Vooral bij de rus-
tige bruine kippen, zowat uitsluitend in de 
bio-sector, is dit geen vanzelfsprekend-
heid met hun niet gelaserde snavel”.  

Contractuele basis
“Met Avibel heb ik een 3-jarige overeen-
komst of 8 opfokrondes. Zij  zorgen voor 
de kuikens, de vaccinaties evenals de aan-
levering van het bio-voeder. Ik wordt ver-
goed op basis van het aantal afgeleverde 
poeljen en heb er alle belang bij dat de 
uitval (sterfte of te lichte poeljen) beperkt 
is. In goede rondes zitten we onder de 2%”, 
is Ronny openhartig.
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Secretariaat :                            Voorzitter : 
Theuws Marion  Reyners Jaak 
Vlierstraat 7  Plockroy 31 
3920 Lommel  3670 Oudsbergen 
Tel. 0475 82 33 32  Tel. + Fax. 011-79 31 50 
E-mail : mollen@telenet.be E-mail : jaakreyners@skynet.be 
 
CRELAN BE61-1032-2525-8017 
BIC NICABEBB 
 Lommel, 25 februari 2022. 
 
Geacht lid, 
Twee jaar geleden is ons feest afgeblazen ten gevolge van Corona. Gezien er nu nieuwe versoepelingen aanko-
men nemen we de draad weer op en  is het ons een waar genoegen u uit te nodigen op onze 
JAARLIJKSE STATUTAIRE ALGEMENE VERGADERING 
op vrijdag 25 maart 2022, die doorgaat in; 

Feestzaal Infirmerie, Sint-Ursulastraat 11, 3700 Tongeren                 
(Parking de Motten via de ingang in de Dijk). 
 
Zoals elk jaar koppelen we ook dit jaar weer een aangename en leerrijke uitstap aan onze algemene vergadering. 
We bezoeken Eierhoeve Lecoque NV, Heersterveldweg 12, 3700 Tongeren 
 
Al meer dan 50 jaar staat Lecoque eggs garant voor eiproducten van topkwaliteit voor industrie, groothandel en 
retail. Dagelijks vertrekken hardgekookte gepelde eieren en een uitgebreid afgeleid gamma hiervan naar ver-
schillende Europese afzetmarkten zoals België, Nederland, Frankrijk, Engeland, Duitsland en Scandinavië. 
Lecoque eggs breidt haar assortiment versneden en versnipperde hardgekookte gepelde eieren uit. De halve eie-
ren, de eieren in partjes of de versnipperde eieren nu ook in handige verpakkingen van 1,5 kg. 
 
Het programma van deze dag ziet eruit als volgt; 

 15u 45;  samenkomst Lecoque  
 16u 00;  rondleiding gedurende +/- 2 uur. 
 18u 30; iedereen wordt verwacht in Feestzaal de Infirmerie 
 19u 00; statutair gedeelte met aansluitend een diner aangeboden door sponsors, die 

bekend gemaakt worden tijdens de avond. 
Ook dit jaar hebben we gezorgd voor animatie met een komische tint! 
 
Openingsrede, jaarverslag, rekeningen 2021 en begroting 2022 door de Voorzitter, Dhr. Jaak Reyners. 
Gedeeltelijke bestuursherkiezing;…  
Heeft u belangstelling om ons bestuur te versterken, twijfel niet en laat het ons weten! 
 
Om organisatorische redenen vragen we om de betaling en de inschrijving te doen via het secretariaat en dit alles  
graag voor vrijdag 18 maart 2022.  
Gelieve ook te laten weten of u deelneemt aan de rondleidingen en/of het avondfeest. 
 
OPGELET !  Wij vragen een bijdrage van € 25,- per persoon.  Hiervoor bieden wij u  een etentje en drank aan 
voor de ganse avond. Vanaf de derde persoon bedraagt deze bijdrage  € 50,-  per persoon. 
 
P.S. Gelieve in te schrijven per e-mail. 
Dit bericht geldt als kennisgeving voor de Statutaire Algemene Vergadering. 
 
Met gemeende groeten,     
     De Voorzitter,     Secretaresse, 
                            Jaak Reyners                        Marion Theuws 
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Wegens de hoge 
besmettingsri-
sico’s op Aviaire 
Influenza (A.I.), 

werd op 15 november 2021 
de ophokplicht ingesteld, door 
minister Clarinval, voor zowel 
professionele- als hobbymatige 
pluimveehouders en dit op aange-
ven van het FAVV. Na het instellen 
van een ophokplicht voorziet de  
EU wetgeving dat de hennen van 
bedrijven met vrije uitloop (code 
2) gedurende maximaal 16 weken 
de toegang tot de uitloop mag 
ontzegd worden om hun status te 
mogen behouden. Dit impliceert 
dat vanaf 7 maart de meeste 
bedrijven hun status zullen verlie-
zen.

Gevolgen
Vanaf 7 maart mogen de eieren van 
tomen die meer dan 16 weken opgehokt 
zijn niet langer gestempeld worden met 
code 2, maar met code 1 (scharreleieren). 
Uitzondering voor bedrijven die poeljen 
opgezet hebben na 15 november 2021, 
waar de 16-weken periode maar begint te 

Ophokplicht noopt bedrijven met vrije uitloop tot 
veranderen van stempelen

Tekst en beeld :  Luc Maertens,  hoofdredacteur

       Afwaardering code 2 eieren

lopen wanneer de poeljen aan de leg zijn.  
De eieren van vrije uitloopkippen mogen 
vanaf 7 maart eventueel wel nog verpakt 
worden in doosjes ‘vrije uitloop’ als alle 
vermeldingen van vrije uitloop overplakt 
worden met stickers die de situatie uit-
leggen. 

In Vlaanderen zijn er een 25tal bedrijven 
met vrije uitloop.

Afwaardering
Dat het verlies van het statuut van vrije 
uitloop tot een serieuze afwaardering 
leidt, is voor de betrokken bedrijven een 
zware aderlating. De meerprijs die vrije 

uitloop eieren vereisen, omwille van de 
kosten van de vrije uitloop evenals de la-
gere productie, komt hierdoor te vervallen 
en zet de rendabiliteit van deze bedrijven 
zwaar onder druk. 

O.a. in Nederland waren/zijn bepaalde 
grote retailers bereid om aan hun inkopers 
toch dezelfde prijs te geven voor deze 
‘afgewaardeerde’ eieren die in dezelfde 
verpakking, maar met overplakte uitleg-
gende tekst.  Deze zogenaamde ‘solida-
riteitseieren’ worden verder in het schap 
vrije uitloop gelegd en verder aangeboden 
aan een gangbare meerprijs. 
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Oplossingen

Waar de problemen met A.I. in het verle-
den zich minder frequent en in duidelijk 
afgebakende seizoen voordeden, zijn de 
problemen de laatste jaren enkel maar 
verergerd en hebben geleid tot meer en 
langere ophokplicht periodes. Daarom 
ijvert de Landsbond Pluimvee op Europees 
niveau al enige tijd om de 16 weken regel 
bij te stellen. Een mogelijke oplossing zou 
zijn om dit gelijk te stellen met de biolo-
gische sector waar de afwaarderingsregel 
niet geldt, maar waar de kippen voor een 
derde van hun leven toegang moeten 
hebben tot vrije uitloop.

Mede door ons toedoen heeft Tom Van-
denkendelaere, samen met enkele Neder-
landse collega’s een parlementaire vraag 
gesteld aan de Europese Commissie om-

trent de vrije uitloop status. Ondertussen 
is er na een Europese landbouwraad met 
de Europese ministers van Landbouw op 
maandag 21 februari een verzoek  -  voor 
een oplossing van deze problematiek van 
afwaardering  -  door de Nederlandse 
minister, en gesteund door elf landen 
waaronder België, op de agenda gezet 
van de Europese Commissie. Naast voor-
genoemde oplossing, wordt eveneens 
een uitbreiding van de scharrelruimte 
voor de opgehokte vrije-uitloopkippen 
voorgesteld, door onze minister Clarinval, 
in de vorm van een wintertuin met extra 
afleidingsmateriaal.

Nederland en hierin sterk gesteund door 
Frankrijk onderstrepen het belang van 
mogelijke vaccinatie tegen A.I. om  het 
probleem structureel aan te pakken. 

De EU landbouwcommissaris (Janusz 
Wojciechowski, Polen) erkent dat er een 
probleem is, maar hij heeft voor de korte 
termijn geen oplossing. Hij vindt wel dat er 
onderzocht moet worden of in het kader 
van de herziening van de handelsnormen 
een oplossing kan worden gevonden voor 
de houders van vrije-uitloopkippen. 

“Voor deze huidige AI-periode lijkt een 
oplossing nog niet in de maak, al gaan 
er steeds meer stemmen op die steeds 
luider klinken om deze problematiek aan 
te pakken. In overleg met onze contact-
personen zullen we blijven ijveren tot 
er hier een verandering kan in bekomen 
worden”, aldus Martijn Chombaere, 
Beleidsmedewerker bij de Landsbond 
Pluimvee.

For more information:

Voor meer informatie: www.prinzen.com

• Capaciteit: 36.000 eieren per uur
• Flexibel en compact ontwerp 
• Gebruikersvriendelijk
• Onovertro� en puntzetting 
• Geïntegreerde eicodering beschikbaar 
• Voor alle soorten 30-er trays

Prinzen 100
Snelle en eenvoudige verzameling 
van consumptie eieren
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Van de huidige genera-
tie voorzitters is Jaak 
Reyners zonder enige 
discussie de langst-

zittende provinciale voorzitter. In 
1995 werd Reyners lid van het 
Limburgs bestuur. Twee jaar later 
volgde hij Gerard Windmolders als 
voorzitter op. De teller van Jaak 
staat in mei 2022 op 25! Toch een 
beetje uniek.
Tijd dus voor een boeiend gesprek 
met de thans 57-jarige Limbur-
ger die terugblikt op een meer 
dan bewogen kwarteeuw in de 
pluimveehouderij die hij vanop de 
eerste rij meemaakte. Tijdens het 
interview klinkt bezorgdheid voor 
de toekomst maar toch ook opti-
misme door. 

Landbouwerszoon
Jaak Reyners groeide op in de Limburgse 
Kempen op het ouderlijk melkveebedrijf 
van zijn ouders.

Zat er in de jonge Jaak een toekomstige 
boer?
“Misschien wel. Zeker toen ik nog heel 
jong was. Mijn ouders hadden een 
melkveebedrijf met de bijbehorende tak 
akkerbouw die helemaal in functie van 
de groenvoederwinning stond; maïs, 

Jaak Reyners (Limburg):“Ik hou niet van het halve 
werk!”

Tekst en beeld :  C lem Reynders

Galerij van de voorzitters

voederbieten, grasland…  Na de middel-
bare school ging ik verder studeren in 
Geel aan het toenmalige Hoger Instituut 
der Kempen (HIK), thans de universitaire 
campus Thomas More. Ik behaalde daar 
het diploma industrieel ingenieur, richting 
veehouderij. En tussendoor (1986) was ik 
praeses Agro (studentenvereniging land-
bouw). Tijdens mijn studies kreeg ik les 
van een voor onze sector bekend figuur, 
Felix Lambrecht. De man van de vakbeurs 
“Pluimveedagen van Geel” en vele jaren lid 
van het redactiecomité van ons vakblad. 
Na de studies wachtte de legerdienst; 12 
maanden.  Vrijwel onmiddellijk na mijn 
dienst kon ik aan de slag bij veevoeders 
Huybrechts. Ik kreeg de sector pluimvee 
toebedeeld; zowel de leg als de braad.”

Na een jaar ben je dan naar je huidige 
werkgever vertrokken: veevoeders Van-
den Avenne
“Via Staf Huybrechts vernam ik dat bij 
Vanden Avenne in Limburg al twee jaar 
een vacature openstond. Wat me moti-
veerde was ook wel het feit dat Vanden 
Avenne een grote dynamiek uitstraalde. 
Ik nam contact op en kon meteen in de 
afdeling veehouderij beginnen. En vee-
houderij, dat stond in die tijd voor alle 
sectoren; rundvee, varkens en pluimvee. 
Vandaag werk ik nog uitsluitend voor de 
vleeskippenhouderij en de varkenssector.”

Provinciale vereniging
Eddy Poel, zaakvoerder van de gelijkna-
mige broederij “Poel” uit Lummen,  was 
in 1995 actief bestuurslid van de provin-
ciale vereniging in Limburg. Poel voelde 
de noodzaak om te verjongen en ging op 
zoek naar nieuw bloed voor de provinciale 
vereniging. 

En zo kwam hij bij jou terecht!
“Vanuit mijn verbondenheid met de sector 
leek het me een goed idee om via de ver-
eniging meer betrokken te worden bij wat 
er leefde bij de pluimveehouders. Eddy 
Poel heeft in die periode heel wat nieuwe 
jonge krachten kunnen overtuigen om bij 
het bestuur te komen. Gerard Windmol-
ders was op dat ogenblik als een tijdje 
voorzitter maar hij wilde er, ook al omdat 
hij wilde stoppen in de pluimveehouderij, 
een punt achter zetten. In 1997 moest er 
een nieuwe voorzitter gekozen worden. Ik 
herinner me nog dat ik mij via de achter-
kant van een bierkaartje kandidaat stelde. 
De rest is geschiedenis.”

Jaak Reyners: “25 jaar provinciale Voorzitter 
van de Landsbond Pluimvee Limburg”. 
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Limburg is binnen de Landsbond een klei-
ne pluimveeprovincie. Toch is Limburg er 
de afgelopen decennia in geslaagd om 
een vrij unieke werking uit te bouwen 
met als ieder jaarlijks hoogtepunt een 
statutaire vergadering “nieuwe stijl” 
waarbij een bedrijfsbezoek gekoppeld 
wordt aan de statutaire vergadering.
“Zo’n statutaire vergadering moet er ui-
teraard zijn. Je moet als ver-
eniging ieder jaar de 
leden bij mekaar 
roepen waarbij 
ze met cijfers 
en feiten 
w o r d e n 
geconfron-
teerd maar 
in feite 
gaat het om 
een vrij saai 
onderdeel van 
een avond die 
toch vooral in het 
teken staat van de ge-
zellige en gemoedelijke sociale 
contacten. Binnen het bestuur hebben we 
nooit geopteerd om op die avond sprekers 
uit te nodigen. Onze leden hebben be-
hoefte aan ontspanning; een voordracht 
past niet in dat plaatje. 

Onze provinciale bijeenkomsten had-
den plaats in de cultureel centrum van 
Gruitrode. Mooie locatie maar we wilden 
toch een andere invulling geven aan onze 
jaarlijkse statutaire vergadering. Zo is het 
idee gegroeid om de jaarvergadering te 
koppelen aan een bedrijfsbezoek dat in 
de loop van de namiddag zou doorgaan. 
In de keuze waren we soepel. Het bedrijf 
in kwestie moest niet noodzakelijk een 
band hebben met de pluimveehouderij. 
Wij kozen voor diversiteit. Zo brachten wij 
bijvoorbeeld een bezoek aan de bekende 
kaashoeve van Achel (Achelse blauwe, 
bekroond als beste schimmelkaas van 
Europa, nvdr.) het bedrijf AJK, het proef-
centrum voor de fruitteelt, bakstenenpro-
ducent Vandersanden… We ondervonden 
onmiddellijk dat die formule aansloeg. 
Op die manier werd onze jaarlijkse sta-
tutaire vergadering een bijna dagvullend 

programma dat in de vroege namiddag 
startte.  En ’s avonds was er altijd een 
humoristische act als aanloop tot de 
afsluitende dans. Op die manier groeiden 
onze bijeenkomsten uit tot het sociaal 
evenement dat wij voor ogen hadden.”

Geen nationaal voorzitter
ls provinciaal voorzitter zat je ook in het 

bestuur van de Landsbond. Het is 
geen geheim als we vertellen 

dat men op zeker ogenblik 
bij jou kwam aankloppen 

om nationaal voorzitter te 
worden. Die boot heb je 
afgehouden!
“Dat moet in de peri-
ode geweest zijn dat 
Herman Dries zich als 

nationaal voorzitter wilde 
terugtrekken.  Men is toen 

bij mij gekomen maar ik heb 
inderdaad de boot afgehouden. 

Als ik mij voor iets engageer dan ga 
ik er ook vol voor. Ik hou niet van half werk. 
Dat voorzitterschap, als ik dat met volle 
overtuiging wilde aanvaarden, dan was 
dat niet te combineren met mijn professi-
onele bezigheden.”

Hoe stond je werkgever tegenover uw 
engagement in de sector?
“Ik heb altijd het gevoel gehad dat men 
daar bij Vanden Avenne positief tegenover 
stond. Het werd geapprecieerd dat je als 
werknemer, los van de dagelijkse taak, 
actief was in het verenigingsleven van de 
producenten.”

Veel crisissen
In de afgelopen 25 jaar heb je als voorzit-
ter heel wat crisissen van dichtbij meege-
maakt. Te beginnen met de dioxinecrisis 
in 1999.    
“Intussen is daar een hele waslijst aan 
crisissen en problemen bijgekomen. De 
aviaire influenza, de fipronilcrisis, mest-
problemen, PAS, vergunningenbeleid, de 
traaggroeiende kip en straks komt daar 
nog opnieuw een zwaar probleem bij, de 
geurhinder.”

Zijn er nooit momenten geweest dat je 
dacht, zoveel crisissen kan de sector 
onmogelijk aan?
“Neen. We hebben inderdaad veel dalen 
meegemaakt maar uit het verleden heb-
ben we ook geleerd dat de sector telkens 
uit het dal kruipt. Dat heet veerkracht 
maar natuurlijk kunnen we niet blind 
zijn voor de huidige problemen. Tot voor 
kort konden bedrijven nog altijd groeien 
binnen hun familiale structuur.  Die groei 
in ons land is ook voor een deel het ge-
volg van de Nederlandse overschakeling 
naar traaggroeiende kippen. Daardoor 
ontstond krapte op de markt waarvan wij 
hebben kunnen profiteren.  Het verhaal 
van de traaggroeiende kip is intussen ook 
bij ons actueel. Ik kom er straks op terug. 

Vandaag is het vergunningenbeleid een 
van onze grote zorgen.  Specifiek voor 
Limburg lagen in de regio Kortessem, 
Wellen en Borgloon enkele belangrijke 
dossiers van onze leden op tafel. Het ging 
over familiale bedrijven die op zoek waren 
naar uitbreiding. De dossiers werden 
emotioneel uitgespeeld in de media. Oud 
politica Jeanine Leduc liet zich in de media 
zeer negatief uit over deze bedrijven die 
geportretteerd werden als megabedrij-
ven en producenten van plofkippen. Als 
provinciale vereniging hebben we in “Het 
Belang van Limburg” een uitvoerig recht 
op antwoord gekregen maar het is en blijft 
een ongelijke strijd. Gelukkig hebben de 
twee dochters van een van de betrokken 
bedrijven, voor wie die uitbreiding voor-
zien was, een alternatief gevonden via de 
overname van een leg- en braadkippen-
bedrijf elders in de provincie. PAS is een 
ander zwaar probleem voor onze sector 
en dan heb ik het nog niet over een nieuw 
zeer ernstig knelpunt: de geurhinder.”

“Maar moedeloos word ik niet. Onze sec-
tor produceert een gezond en veilig pro-
duct dat over alle religieuze overtuigingen 
heen zeer gewild is. Een enorme troef. Het 
is een smakelijk en betaalbaar product dat 
in deze inflatoire tijden perfect past in het 
budget van de consument. Consumenten 
staan in de rij om aan een kraam kip aan 
het spit te kopen. Voor minder dan 10 

“Deze sector is al vaak 

door diepe dalen gegaan 

maar dankzij onze 

veerkracht zijn we er altijd 

weer uitgekomen”
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euro krijgen ze een smakelijk hapje vlees 
voor 4 personen.”

Terug naar die traaggroeiende kip. Een 
verhaal uit Nederland dat nu ook bij ons 
actueel is geworden na een verklaring 
van Colruyt. Straks gaan bij ons deze 
kippen in de rekken liggen. De consument 
zou dat eisen en…de  klant is koning.
“Daar wil ik toch een kanttekening bij ma-
ken. Niet de consument maar de grote ke-
tens bepalen wat er in de rekken komt te 
liggen. Ze pikken nieuwe hypes op om zich 
op die manier te profileren. Velen uit onze 
sector hebben die pano-uitzending gezien 
van de maand januari over de pluimvee-
sector waarin de diverse aspecten van de 
vleeskippenhouderij werden voorgesteld. 
Bij bevraging van de consumenten kreeg 
de kijker de indruk dat iedere consument 

bereid is om aan de kassa meer te betalen 
voor een alternatief stukje pluimveevlees. 
Maar veel consumenten zullen toch 
tweemaal nadenken als ze h u n 
winkelkar vullen. De 
twee producten 
- een klas-
siek maar 
g e z o n d 
g e p r o -
d u c e e r d 
p r o d u c t 
en een 
“d u u r z a -
me kip” - 
kunnen naast 
mekaar bestaan 
maar de consument 
zal toch vaak voor het goed- kopere 
product kiezen dat net zoals het alterna-

tief aanbod grondig gecontroleerd wordt”.

Toekomst

Hoe ziet de toekomst er van Jaak 
Reyners uit?

“Ik ben 57 jaar. Volgens de huidige 
regeling moet ik over tien jaar 
met pensioen. Of ik voorzitter 
blijf? Dat is een open vraag. 
Ik klamp me niet vast aan 
dat voorzitterschap. Tijdens 

bestuursvergaderingen heb ik 
al laten weten dat ik zonder pro-

blemen mijn mandaat als voorzitter 
wil overdragen aan een jonge kracht. Ik 

sta daar helemaal voor open. Ik ben nooit 
aan deze job begonnen met het idee om 
records te breken.”

“Niet de consument 
maar de grote winkelke-
tens bepalen wat er in de 

schappen ligt”

Galerij van de voorzitters

Verlichting, verwarming of verneveling zelf plaatsen?
Het kan, wij helpen u op weg, en komen opstarten!

Één adres - www.defauwparts.be

DE ONLINE WINKEL VOOR UW LANDBOUWBEDRIJF

info@defauwparts.be - GSM: 0476 47 45 16
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Robots en artificiële intelligentie doen hun intrede 
in de pluimveehouderij

Kennisartikel

In het dagelijks leven zijn ro-
bots, om bijvoorbeeld het gras 
af te rijden of om te stofzuigen 
reeds sterk ingeburgerd. Ook 

in de dierlijks sector - denk maar 
aan de voederrobot of mestro-
bot in melkveestallen – of meer 
specifiek bij legkippenhouders 
waar voor o.a. palletisering van 
de eieren robottechnologie ge-
meengoed is geworden. Omwille 
van schaalvergroting en strengere 
eisen op het vlak van dierenwel-
zijn en bioveiligheid is een nieuwe 
generatie robots uitgerust met 
artificiële intelligentie in opmars.

De XO robot
Recent zijn er robots ontwikkeld om de 
huidige uitdagingen van de pluimveehou-
derij het hoofd te bieden, namelijk het ver-
zoenen van productiviteit, bioveiligheid en 
maatschappelijke verwachtingen waarbij 
kwaliteit, milieu en dierenwelzijn centraal 
staan.
De XO robot is ontworpen en vervaar-
digd in Frankrijk en is een bundeling van 
technologieën om de productiviteit en de 
precisie van de pluimveehouderij te ver-
hogen. Hij beweegt zich autonoom door 
de stal en richt zich vooral tot toepassin-
gen in vleeskippen- of kalkoenstallen. Hij 
is uitgerust met sensoren en camera’s 
om zowel de dieren als de omgeving te 
monitoren. Met artificiële intelligentie 
worden data en werkzaamheden optimaal 
verwerkt of uitgevoerd.
Tot het gamma van werkzaamheden 
waarmee hij kan uitgerust worden, be-
hoort het “freezen” van het strooisel zodat 

het rul blijft en niet samenkoekt. Droger 
strooisel en minder kans op voetzool- en 
hakbeschadiging (pododermatitis) is het 
gunstige resultaat. Maar evengoed kan hij 
autonoom de stal rondgaan om deze te 
ontsmetten.  

Wat is zijn meerwaarde?
Door het strooisel te verticuteren zorgt 
de XO robot ervoor dat het droger blijft, 
voorkomt korstvorming en vermindert de 
productie van ammoniak. Naast deze me-
chanische functie kan hij ingezet worden 
voor desinfectie door verneveling of het 
verstuiven van specifieke stoffen.
Uitgerust met kunstmatige intelligentie 
en sensoren aan boord, brengt de XO 
robot voortdurend de omgeving in kaart 
en registreert temperatuur, vochtigheid 
en ammoniakgegevens in de stallen. Hij 
is mobiel, intelligent en autonoom en is 
24 uur per dag operationeel. De continue 
milieu-analyse en dierenbewaking zor-
gen voor real-time info van stalomstan-
digheden en dieren.  Door deze continue 

opvolging worden de dierprestaties geop-
timaliseerd en verhoogt de rendabiliteit. 

Technische gegevens
De XO robot is uitgerust met camera en 
multisensorentechnologie om te navige-
ren, voorwerpen & dieren te detecteren 
en is voorzien van een optische en me-
chanische afschrikkingsmodule. Het leeg-
gewicht bedraagt 80 kg en de maximale 
hoogte is 1,1 m. 
De werksnelheid bedraagt 0,12 ms of 
0,72 km/h. Strooiselbehandeling of ver-
nevelen van 1000m² klaart hij in 5 uur. 
Hij is volledig opgeladen na 5 u voor een 
looptijd van 10 uur. 
De nauwkeurigheid van het sensorpakket 
is 0,5°C, 5% luchtvochtigheid en 1,5 ppm 
NH3.

Voor meer info of contact: Emanuel 
Kerkhof (dealer Benelux): info@toby-f.be 
of +32 478 544 343 of www.octopusbi-
osafety.com



20

Diverse vang- en laadmethodes centraal in  
onderzoeksproject KIPVANG

Tekst en beeld :  Karol ien Langendries (PLUIMVEELOKET)
Femke Delanglez & Frank Tuyttens ( ILVO)

Onderzoek

Eind vorig jaar startte een 
onderzoeksproject aan 
het ILVO waarbij een 
alternatieve manuele 

manier van vangen en laden on-
der de loep wordt genomen. Bij 
de huidige (gangbare) manuele 
vangmethode worden de kippen 
bij de poten genomen en onder-
steboven naar de verzamelkrat-
ten of -containers gedragen. In dit 
project zal een alternatieve vang- 
en laadmanier aangeleerd worden 
waarbij de kippen (zowel vlees-
kuikens als leghennen) de hele tijd 
rechtop blijven. Arbeidsefficiëntie 
en -belasting, diergebonden wel-
zijnsindicatoren en productiever-
liezen zullen van naderbij worden 
bekeken en vergeleken.  

Project partners
Het project KIPVANG startte ongeveer een 
half jaar geleden en wordt de eerste 2 jaar 
gefinancierd door de Vlaamse Overheid 
(dienst Dierenwelzijn), die ook het onder-
werp en de doelstellingen van dit project 
formuleerde. Het project zal in goede 
banen geleid worden door een consortium 
van 4 partners (ILVO, UGent, Proefbedrijf 
Pluimveehouderij en Vetworks) met KU-
Leuven in onderaanneming. 

Projectinhoud
Vooreerst wil men de methodes in kaart 
brengen die momenteel in Vlaanderen 
toegepast worden om kippen (zowel 
vleeskuikens als leghennen) te selecteren, 
te vangen en te laden. Er zal gepeild wor-
den naar de meningen van directe betrok-
kenen (alle schakels van de keten) en de 
burgers ten opzichte van deze methodes. 
Een alternatieve vangmethode, waarbij 
de kippen de hele tijd rechtop  blijven, 
zal aangeleerd worden aan enkele vang-
teams die dit op praktijkbedrijven (zowel 
bij vleeskuikens als leghennen) zullen uit-
voeren. Arbeidsefficiëntie en -belasting, 
diergebonden welzijnsindicatoren en pro-

ductieverliezen zullen bestudeerd worden 
voor de 3 methodes (rechtop vs. gangbaar 
vs. machinaal (voor vleeskuikens)). Ook de 
kosten en de baten zullen berekend wor-
den voor de diverse methodes. Tot slot wil 
men op het einde van het project enkele 
gidsen opstellen die de beste praktijken 
uit het project samenvatten. 
Het project wordt onderverdeeld in 7  
werkpakketten (WP). 

WP1: Vlaanderen in kaart
In een eerste WP zullen enquêtes worden 
afgenomen bij de Vlaamse vleeskippen- 
en leghennenhouders om de methodes 

In het project zullen kosten en baten geanalyseerd worden voor 3 verschillende vang- en 
laadmethodes, nl. gangbaar manueel, rechtop manueel en machinaal (deze laatste enkel 
bij vleeskuikens).
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Bij de rechtop-vangmethode blijven de kippen steeds rechtop tijdens het vangen 
en laden. Er kunnen max. 2 kippen samen gedragen worden waarbij deze goed on-
dersteund moeten worden onder de borst en de handen rond de vleugels gehouden 
moeten worden.

die vandaag in Vlaanderen gebruikt wor-
den rond (uit)selecteren, vangen en laden 
te weten te komen. Er zullen ook enkele 
diepere en persoonlijke interviews afge-
nomen worden met een beperkt aantal 
vleeskippen- en leghennenhouders maar 
ook met enkele vangers/vangteams. 
Naast praktische vragen rond de ge-
bruikte methodes op het bedrijf, zal ook 
gepolst worden naar acties die eventueel 
al ondernomen werden om dit proces zo 
diervriendelijk mogelijk te laten gebeuren. 
Ook relevante gebruikerservaringen zul-
len zeker genoteerd worden. 

WP2: Opiniepeiling
In WP2 zal gepeild worden naar de 
houding en mening van zowel directe 
betrokkenen (alle schakels van de keten) 
als burgers rond de verschillende vang- 
en laadmethodes. Hiervoor zal een 
informatiefiche opgesteld worden door 
het projectteam met de op dat moment 
beschikbare, objectieve en betrouwbare 
kennis, indien mogelijk aangevuld met 
audiovisueel materiaal. Ook hier zal men 
enquêtes en interviews afnemen bij een 
voldoende grote groep (>100 Vlaamse 
kippenhouders en >200 Vlaamse bur-
gers).

WP3: Ontwikkeling trainingmo-
dules
Twee personen van het projectteam zul-
len in het derde WP opgeleid worden om 
op hun beurt kippenhouders, vangteams 
en andere geïnteresseerden op te leiden. 
In een eerste opleiding staat het correct 
aanleren van de ‘rechtop’ vang- en laad-
methode centraal; een tweede opleiding 
handelt over het identificeren en uitse-
lecteren van kippen die NIET geschikt zijn 
om getransporteerd te worden naar het 
slachthuis (‘unfit for transport’).

WP4: Rechtop versus gangbaar
Het 4de werkpakket heeft tot doel een 
vergelijking te kunnen maken tussen 
de gangbare manuele vangmethode 
en de rechtop-vangmethode. Net voor 
het vangen op het praktijkbedrijf start, 
krijgt het voltallige vangteam nog een 
live training rond het rechtop vangen. De 
bedoeling is om eenzelfde vangteam de 
twee methodes (rechtop en gangbaar) op 
het praktijkbedrijf toe te laten passen. De 
precieze werkwijze zal afgestemd worden 
op de mogelijkheden van het kippenbedrijf 
en het vangteam. Zowel het vangproces 
zelf als de dieren aan de slachtlijn zullen 
beoordeeld worden. De vangteams zullen 
direct na het vangen ook bevraagd wor-
den naar hun ervaring/mening rond de 
verschillende vangmethodes. Doel is om 
in totaal 9 vangteams (3 voor leg en 6 voor 
vlees) op te volgen. Elk van deze teams 
moet op minstens twee bedrijven kippen 
vangen in het project. 

WP5: Machinaal vangen
In de praktijk is het vrijwel onmogelijk 
om eenzelfde koppel vleeskuikens deels 
machinaal en deels manueel te vangen. 
Om toch ook de machinale vangmethode 
mee te kunnen nemen in de vergelijking, 
zullen in WP5 voldoende koppels (machi-
naal gevangen) vleeskuikens opgevolgd 
worden in het slachthuis. Details over het 
vangproces zullen worden opgevraagd 
van deze koppels en ook de vangploegen 
zullen achteraf bevraagd worden, net 
zoals bij de andere vangmethodes. 
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Onderzoek

WP6: Kosten-baten analyse
Alle kosten en baten voor pluimveehou-
ders, vangteams en slachthuizen zullen 
in kaart gebracht worden in WP6. Hierbij 
zullen niet alleen financiële kosten (bv. 
investeringen in een vangmachine, ar-
beidsduur, kosten voor trainingen), maar 
ook indirecte kosten of niet-financiële 
kosten (bv. ergonomie) meegenomen 
worden. Aan de zijde van de baten wordt 
een gelijkaardige oefening gemaakt, 

waarbij o.a. financiële baten (minder 
productieverliezen) en maatschappelijke 
baten (bv. nauwere samenwerking tussen 
de schakels in de keten) in rekening zullen 
worden gebracht. 

WP7: Gidsen met Beste Praktijken
Op het einde van het project zullen vier 
gidsen met “Beste Praktijken” opgesteld 
worden. De eerste twee gidsen gaan over 

de beste praktijken rond het (uit)selecte-
ren van vleeskippen, resp. leghennen, die 
al dan niet geschikt zijn voor transport. 
De andere twee gidsen zullen de beste 
praktijken omvatten m.b.t. het vangen en 
laden van vleeskuikens, resp. leghennen.

Oproep

Het projectteam zoekt nog enkele vleeskuiken- en leghennenhouders alsook enkele vangers/vangteams voor de persoonlijke 
diepte-interviews uit WP1 en WP2. Vragen rond de gebruikte selectie- en vangmethode op het bedrijf zullen hierbij aan bod 
komen. Interesse om mee te werken? Contacteer femke.delanglez@ilvo.vlaanderen.be

Werkgebied:
Nederland, België,

Noord-Frankrijk, NRW

Vangploegen nodig voor het verladen van
bedrijfspluimvee? IPS regelt het voor u!

www.ipsbv.com
Amentstraat 17

6039 RA Stramproy (NL)
+31 (0)495 56 35 99

sales@ipsbv.com
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Europese Pluimvee 
Services-België
Stationsstraat 37 bus 3
3582 BERINGEN

JULLIE VANGBEDRIJF
(In samenwerking met E.P.S.-België)

	 3   Wij laden/lossen alle soorten kippen en pluimvee.

	 3   Wij leveren eerste kwaliteit.

	 3   Stipte bediening; juiste tijd en juiste plaats.

	 3   Onze ervaring is uw garantie.

Tel & Fax +32 (0) 3 82 86 708  •  GSM + 32 (0) 495 86 83 80  •  Email Tempogroep@gmail.com

Plannen op je bedrijf? 
DLV denkt met je mee!

 Vergunningen - Bouw 
Administratie - Milieu

Accountancy

www.dlv.be | info@dlv.be 
0800 90 910

Altijd de beste
prijs voor al

uw slachtkippen

www.pluimveehandelvanhunnik.nl | info@pluimveehandelvanhunnik.nl

|Tel. 0031 - 318 52 73 73    0031 - 6 53 81 85 84
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 Verzamelaanvraag

Het Departement Landbouw & Visserij 
heeft bepaald dat vanaf dit jaar de beta-
lingsrechten enkel nog geactiveerd kun-
nen worden door de landbouwer die het 

financiële risico van het verbouwen van de hoofd-
teelt neemt.

Concreet betekent dit dat uit de verzamelaanvraag en uit de 
praktijk zal moet blijken dat de percelen op 30 april en dit tot 
minstens kort voor het oogsten van de hoofdteelt, door de-
zelfde landbouwer in gebruik zijn om nog premies te kunnen 
ontvangen.  Daarom zullen landbouwers vanaf 2022 enkel nog 
betalingsrechten kunnen activeren op percelen die ze zelf in 
gebruik hebben op de uiterste indieningsdatum van de verza-
melaanvraag (30 april) én in gebruik hebben voor de hoofdteelt 

Wijziging activeren betalingsrechten 2022

Tekst en beeld :  Evel ien Syx,  adviseur bi j  Studie-  en adviesbureau DLV

(op 31 mei). Dit heeft voor menig landbouwers, waarbij zeker ook 
een aantal pluimveebedrijven verregaande gevolgen. Op het ter-
rein ontstaan namelijk problemen in situaties waarbij percelen 
worden geruild of in gebruik aan derden worden gegeven in het 
kader van teeltwissel.

Tijdelijke overdracht betalingsrechten
Wanneer je als landbouwer een perceel tijdelijk verhuurt aan een 
andere landbouwer, bv. met een cultuurcontract (het zogenaam-
de seizoenspachtcontract), ben je niet meer zelf de gebruiker van 
de hoofdteelt en zal je dus geen betalingsrechten meer kunnen 
activeren op dat perceel. Je kan jouw betalingsrechten wel tijde-
lijk overdragen aan de huurder van je perceel. Deze overdracht 
moet digitaal ingediend worden via het e-loket tegen uiterlijk 30 
april 2022. Hierbij moet een einddatum ingevuld worden (bv. 1 
juni 2022) zodat de betalingsrechten eigendom blijven van de 

Bij een verhuur aan een seizoenspachter ben je zelf niet de gebruiker van de hoofdteelt en zal je bijgevolg geen betalingsrechten op dat 
perceel kunnen activeren.
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verhurende landbouwer, maar de uitbetaling voor 2022 zal dus 
gebeuren aan de hurende landbouwer. 

Indien de betalingsrechten niet (tijdelijk) worden overgedragen, 
zal je deze na 2 jaar niet-activering verliezen. Voor zo’n tijdelijke 
overdracht van betalingsrechten kan best een overeenkomst af-
gesloten worden waarin de modaliteiten (voorwerp, prijs, duur,…) 
omschreven zijn.

Vergroeningseisen en mestrechten
De landbouwer die de betalingsrechten activeert en dus de 
teelt werkelijk verbouwt, zal moeten voldoen aan de vergroe-
ningseisen zoals gewasdiversificatie. Concreet betekent dit het 
aanhouden van minimaal 2 verschillende gewassen bij meer dan 
10 ha bouwland en minimaal 3 verschillende gewassen bij meer 
dan 30 ha bouwland.

Indien het perceel gelegen is in gebiedstype 2 of 3 (de oranje en 
rode gebieden) dient deze hurende landbouwer ook de mest-
rechten op zijn naam te nemen, wat onder andere gevolgen kan 
hebben naar bv. de verplichting van mestaanvoer van vloeibare 
mest met een AGR-GPS app bij burenregeling, of bv. de evaluatie 
van nitraatresidu in het najaar.

Verantwoordelijkheid hoofdteelt
De landbouwer die de hoofdteelt verbouwt, is de landbouwer die 
verantwoordelijk is voor zowel het zaaien/planten als de verdere 
teelthandelingen tijdens het teeltseizoen, zoals bv. het gebruik 
van gewasbeschermingsmiddelen, en dit tot het oogsten. Het 
Departement Landbouw en Visserij laat enkel toe om kort voor de 
oogst de verantwoordelijkheid voor de hoofdteelt over te dragen 
aan een andere landbouwer door een teeltcontract of ‘verkoop 
op stam’. Verder ben je bijvoorbeeld ook verantwoordelijk voor 
het bijhouden van de teeltfiches en moet je eigen facturen van 
de diverse teelthandelingen kunnen voorleggen. Inscharen van 
andere dieren op percelen die je zelf in gebruik hebt en bijgevolg 
activeert, is nog steeds mogelijk. Inscharen betekent dus geen 
wissel van gebruik, maar uiteraard dient er steeds een inscha-
ringscontract opgemaakt te worden.

Fiscale gevolgen
Zowel naar BTW- als naar belastingtarief kunnen deze gewij-
zigde regels gevolgen hebben bij zowel huurder als verhuurder. 
Voor elke landbouwer zal dit  geval per geval bekeken moeten 
worden. Het is belangrijk dat je samen met je boekhouder kijkt 
om een oplossing op maat van jouw bedrijf uit te werken.

Heb je nog vragen? 
Contacteer een DLV-adviseur via info@dlv.be 

Gelukkig waren de besmettingen met 
hoogpathogene vogelgriep (HPAI) op 
commerciële bedrijven in ons land - 
rond de jaarwisseling – in zowel West 
Vlaanderen als in het Antwerpse eerder 
geïsoleerde gevallen en deed er zich geen 
verdere verspreiding voor.  Buiten de 
algemene ophokplicht konden alle geno-
men maatregelen opgegeven worden. Het 
uitblijven (gelukkig) van nieuwe haarden 
is opmerkelijk, want het virus duikt bij  
wilde vogels nog zowat wekelijks op. 
Sinds 11 november 2021 - datum eerste 
vaststelling -  werden er 70 gevallen van 
hoogpathogene vogelgriep ontdekt bij 
wilde vogels op verschillende locaties in 

Ondanks grote dreiging blijven we gespaard van 
vogelgriep

Vogelgriep situatie

alle Vlaamse provincies. Alleen al in fe-
bruari werd bij 16 wilde ganzen, eenden of 
vogels het HPAI vastgesteld, wat wijst dat 
de druk/dreiging nog niet afgenomen is.
 
Veel erger is het deze winter bij onze 
Noorderburen, waar wekelijks 1 of meer-
dere professionele eenden, kippen (vlees 
en leg)  of kalkoenbedrijven getroffen 
worden. De teller staat in Nederland einde 
februari op een 30tal getroffen bedrijven 
waarvan een 20tal sedert het  begin van 
dit jaar.  Het aantal stuks pluimvee dat 
op besmette bedrijven, of  uit voorzorg, 
geruimd werd is intussen opgelopen tot 
meer dan 1,5 miljoen. 

Maar in zowat alle werelddelen wordt 
melding gedaan van HPAI. Nieuw zijn wel 
de recente uitbraken in diverse staten van 
de VS. In februari zijn 5 grote commerci-
ele bedrijven getroffen verspreid over 3 
staten. In Kentucky  een kalkoen- en een 
vleeskippenbedrijf,  in Indiana 2 kalkoen-
bedrijven en Delaware een kippenbedrijf. 

Voor een verdere update verwijzen we 
graag naar onze website, wekelijkse 
nieuwsbrief of extra nieuwsbrieven bij 
acute situaties. (LM)
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Het is u allicht al eens 
overkomen, u onder-
handelt met een le-
verancier omtrent het 

vernieuwen of verbouwen van uw 
stal, schuur of uw privé ruimte en 
maakt hiertoe met hem mondelin-
ge afspraken. U kan er zich hele-
maal in vinden in deze afspraken, 
de leverancier zet ze op papier en 
laat u tekenen. Maar bij het nale-
zen blijkt nu dat het niet is wat u 
eigenlijk met hem mondeling had 
afgesproken! De vraag stelt zich 
dan of er nog iets kan gedaan wor-
den aan een contract dat u te goe-
der trouw hebt ondertekend, maar 
waarvan blijkt dat u dat beter niet 
had gedaan?

Het uitvoeren van het contract
Eens een contract tot stand is gekomen, 
door de ondertekening ervan, moet het 
door de partijen uitgevoerd worden. Zij 
moeten zich houden aan al datgene wat 
ze overeengekomen zijn en dit moet “te 
goeder trouw” gebeuren.
Bepaalde onvoorziene omstandigheden 
kunnen er voor zorgen dat het contract 
niet kan uitgevoerd worden. 

Een contract ondertekend: “dwa-
ling” en/of “bedrog” inroepen?
Hebt u een contract ondertekend en 
komt u tot de vaststelling dat het niet uw 
bedoeling was om dat contract met deze 
inhoud te ondertekenen omdat de inhoud 

ervan anders werd voorgesteld, dan kan u 
wellicht nog wel iets ondernemen. 

“Dwaling”
Zo voorziet onze wetgeving om “dwaling” 
en “bedrog” in te roepen in dergelijke 
gevallen.
Het gebeurt zeer vaak dat, bijvoorbeeld 
bij een verkoop, de te koop aangeboden 
zaak anders werd voorgesteld en er zelfs 
misleidende informatie werd gegeven. 
Dit gebeurt niet alleen bij verkoop, maar 
kan evenzeer bij het voorstellen van een 
onderhoudscontract, of om het even welk 
ander contract gebeuren. 

Gaat het om een verkoop dan is een 
professionele verkoper verplicht om alle 
juiste en volledige informatie betreffende 
het product mee te delen aan de koper. 
Wordt er achteraf een gebrek vastgesteld 
in deze informatieplicht van de verkoper, 
dan kan deze laatste hiervoor aanspra-
kelijk gesteld worden. Zelfs indien zijn 
informatie correct was, maar toch een 
foutieve schijn doet ontstaan ten opzichte 
van de koper, dan nog kan hij aansprakelijk 
geacht worden.

Concreet betekent dit dat ondanks de 
regel dat een koop definitief is, “dwaling” 
er kan voor zorgen dat het koopcontract 
wordt ontbonden omdat de verkoper niet 
de juiste informatie of geen informatie 
heeft gegeven, zonder hier verder bij stil 
te staan! 
Indien de koper vaststelt dat het door 
hem aangekochte goed niet voldoet aan 
de aspecten die door de verkoper werden 
aangehaald, dan kan de koper dwaling 
inroepen. De koper zal wel moeten 
aantonen dat er een oorzakelijk verband 
bestaat tussen de onjuiste informatie van 
de verkoper en de schade die hij geleden 

heeft. Het komt er dan op neer dat de ko-
per dit goed niet zou gekocht hebben, of 
onder geheel andere voorwaarden, indien 
hij op de hoogte zou geweest zijn van deze 
mankementen. 

“Bedrog”
Bij bedrog wordt de koper opzettelijk op 
een dwaalspoor gebracht. De dwaling 
wordt hier met opzet veroorzaakt. Om 
van bedrog te kunnen spreken is het niet 
noodzakelijk dat er daden gepleegd wor-
den, woorden kunnen volstaan. 

Besluit

In de eerste plaats moet u steeds alert 
zijn indien men u een document voorlegt 
en vraagt dit onmiddellijk te onderteke-
nen. Doe dit nooit zomaar, maar lees het 
eerst aandachtig zelf door, of laat dit doen 
door een specialist. Want… eens u het 
document ondertekend hebt, bent u er 
door gebonden! Lees alles, dus zeker ook 
de “kleine lettertjes”, want het zijn vooral 
deze waar u moet op letten. Bent u niet 
akkoord met de inhoud van het document, 
leg dit dan voor aan de tegenpartij, ga 
ermee in gesprek en maak een contract 
waarin jullie zich beiden kunnen vinden.

Hebt u nu dat document toch onderte-
kend omdat u te goeder trouw was en u er 
pas later achter komt dat de inhoud niet 
deze is die u verwachtte, dan doet u er 
goed aan om zo snel mogelijk te hande-
len door een aangetekende brief naar de 
tegenpartij te sturen. Haal hierin aan dat 
men u bedrogen en misleid heeft bij de 
onderhandelingen. Geef aan dat het niet 
de inhoud was die men u mondeling heeft 
voorgesteld en vraag om een duidelijke 
reactie op deze aangetekende brief.

              Juridisch

Te goeder trouw een “onjuist” contract 
ondertekend: wat nu?

tekst :  Solange Tastenoye
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Indien het niet lukt om met de tegenpartij in kwestie tot een 
akkoord te komen, dan zal deze of uzelf naar de rechter stappen 
om de zaak daar te laten beslechten. U kan hier als argument 
bedrog en/of dwaling aanhalen, maar het zal afwachten zijn hoe 
de rechter hierover zal beslissen. We stellen vast dat bedrog niet 
gemakkelijk is om te bewijzen, maar veel is natuurlijk afhankelijk 
van de juiste feiten en omstandigheden!..

Solange Tastenoye.
www.solangetastenoye.be
      Volg ons op 

GRATIS juridisch advies voor onze abonnees.  
Op het telefoonnummer: 013/46.16.24

Voor persoonlijk advies op ons kantoor:  
Bel voor een afspraak op : 013/46.16.24

Voor advies bij u thuis:  
Bel voor een afspraak op : 013/46.16.24

In/verkoop van: Pluimvee inventaris,
eierinpakkers en sorteermachines

Informeer naar de unieke mogelijkheden om uw 
pluimveebedrijf te verkopen via onze website.

www.pluimveebedrijftekoop.eu

Website: www.poultryshop24.com
info@poultryshop24.com

+31 6 53646226www.stallenreinigingvantilburg.nl
E  info@stallenreinigingvantilburg.nl

“Gespecialiseerd in het uitmesten en reinigen van stallen”
Ook voor machinale roosterreiniging

Stallenreiniging

Oordeelsestraat 84
5111 PL,  Baarle-Nassau

T  013 - 507 9249 
M  06 - 205 39 464 

Bedrijfshygiëne

Rene Martens
Veldvoort 28, 2990 Wuustwezel

• GSP erkend ontsmettingsbedrijf
• Vliegen-, bloedluis- en ongediertebestrijding
• Doseerapparaten, kuikenpapier en

beschermingsmaskers
• Reeds meer dan 20 jaar ervaring

ERKEND

VERDELER

U W  L A B O  VO O R  
S N E L L E  E N  ZO RG E LOZ E  

A N A LYS E S !
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L A N D E L I J K  W O N E N 

V E R K O O P  A G R A R I S C H  V A S T G O E D

Op zoek of  te koop, contacteer ons: DANNY DE PAUW 0475 55 58 34
 JO MULLIE 0477 52 57 82

www.agrovastgoed.be> De gespecialiseerde makelaar mbt hoeves en gronden in buitengebied.

>  Deskundige begeleiding bij verkoop van uw hoeve of  aankoop van uw droomlocatie.

14_0197 AGRO adv LANDEIGENAAR - 70x190mm.indd   1 1/04/14   16:49

Om een betere ledenservice te kunnen aanbieden zal 
er vanaf 1 maart voor bepaalde zaken een inlogcode 
vereist zijn. Deze inloggegevens zijn u eind februari 
per mail toegestuurd geweest. Deze kunt u, indien 
gewenst, wijzigen naar uw voorkeur. Met uw lid-
maatschap hebt u nu:

• Toegang tot alle artikels die zijn opgenomen in de wekelijkse 
nieuwsbrief/website;

• Ontvangt u de extra nieuwsbrieven in crisissituaties of bij be-
langrijke gebeurtenissen;

• Ontvangt u de 11 magazines van het vakblad Pluimvee, zowel 
schriftelijk als digitaal (via website);

• Kunt u genieten van beperkt gratis juridisch advies;

Landsbond Pluimvee voert enkele wijzigingen door 
op de website. Binnenkort wordt inloggen vereist

  Toegang Website

• Kunt u met uw sectorspecifieke vragen terecht bij uw sector-
verantwoordelijke;

• Kunt u gratis/goedkoper deelnemen aan activiteiten in de 
sector zoals info- of feestvergaderingen en opendagen;

• Ondersteunt u de werking van de vele vrijwillige en onafhanke-
lijke bestuursleden die zich volop inzetten voor het verdedigen 
van de belangen van de pluimvee- en konijnenhouders, zowel 
in dossiers als in de prijzencommissies van Deinze en Kruisem.

Wenst u zich zelf actief in te zetten voor de pluimveesector via 
één van de provinciale besturen – vele pluimen maken tenslotte 
sterke vleugels -  dan kunt u dit doen door te mailen naar info@
pluimvee.be of contact op te nemen met de provinciale voorzitter 
van de desbetreffende provincie.

        PROVINCIALE VERENIGING VAN BEDRIJFSPLUIMVEE- EN KONIJNENHOUDERS  
VAN OOST-VLAANDEREN VZW 

 
NODIGT JULLIE UIT OP HAAR 

 

ALGEMENE VERGADERING 
 

VRIJDAG 25 MAART 2022 OM 19.30 U 
FEESTZAAL BREUGHEL, BEERVELDE 

 
MEER INFO EN INSCHRIJVEN : PLUIMVEE.OVL@GMAIL.COM  

GRATIS VOOR LEDEN EN HUN PARTNER VAN DE PROVINCIALE VERENIGING VAN OOST-VLAANDEREN  
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De volièrestal bij leegstand klaar voor een nieuwe ronde (foto: EVAP Proefbedrijf Pluimveehouderij)

Eind maart wordt onze nieuwe ronde leghennen op-
gezet. Witte als bruine hennen nemen aan de diver-
se proeven deel en worden ingezet in zowel volière 
huisvesting als in verrijkte kooien.

In de volières focussen we opnieuw op schadelijk pikgedrag en 
gaan we zowel hennen met behandelde snavel als hennen met 
hele snavels nauwlettend opvolgen. Het verenkleed en gedrag 
van de hennen worden wekelijks bekeken. Bijkomend wordt het 
effect van voer op eventueel nekrui in de cruciale overgangsfase 
in deze studie meegenomen.

Aanvullend wordt verder onderzoek uitgevoerd binnen de projec-
ten INTERREG MiteControl en LIFE ACLIMA. Voor de verlenging 
van het MiteControl project blijven we samen met onze partner 
M3-Biores van KU Leuven kijken naar automatische monitoring 
van rode vogelmijt besmetting. 

Binnen het LIFE ACLIMA project gaan we regenwater opvangen 
en zuiveren door ultrafiltratie met behulp van onze nieuwe 
installatie. We testen dit met als doel regenwater in te kunnen 
zetten als drinkwater voor de hennen. Binnen dit project in-
vesteren we ook in een nieuwe vernevelingsinstallatie. Dit zal 
ons helpen om de komende zomers hittestress in de stal aan te 
pakken. We bekijken verder wat het effect van verneveling is op 
het algemeen waterverbruik.

Deze leghennenproeven lopen tot maart 2023.

Proefbedrijf Pluimveehouderij: “Opzet van nieuwe 
leghennenproeven”

Proefbedrijf Pluimveehouderij
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Kort nieuws

Peperdure kunstmest nefast voor graan-
prognoses  

De internationale spanningen omwille van het Oekraïens - 
Russisch conflict hebben bovenop een reeks andere factoren 
(o.a. de economische heropleving) de prijzen van gas en 
elektriciteit de jongste maanden fors de hoogte ingejaagd. 
Vooral de hoge gasprijzen hebben de kosten van meststof-
fen de hoogte ingejaagd, daar er grote hoeveelheden gas 
nodig zijn voor de productie van kunstmest. Verwacht wordt 
dat dit een negatieve invloed zal hebben op de opbrengsten 
wereldwijd.
Ongeveer 2/3 van het gas dat in de Europese Unie wordt 
gebruikt komt uit Rusland, Daarnaast is de gecombineerde 
tarwe-export van Rusland en Oekraïne bijna een kwart van 
het wereldwijde totaal van 206,9 miljoen ton, zo is berekend 
door het Amerikaanse landbouwministerie (USDA). Ondanks  
Europa en de VS dus stoer dreigen met sancties, is de Eu-
ropese afhankelijkheid van zowel Rusland (gas) als Oekraïne 
(graan) aanzienlijk.
Als er omwille van de sterk gestegen kunstmestprijzen 
minder met kunstmest bemest wordt dan in andere jaren, 
ligt een productiedaling bij graangewassen voor de hand. 
Neem daarbij de toenemende vraag vanuit China, waar de 
varkensproductie zich aan het heropbouwen is, allemaal 
factoren die erop wijzen dat de hoge grondstoffenprijzen 
voor diervoeders niet op korte termijn tot het verleden zullen 
behoren (LM). 
 

Italianen lusten geen kweekvlees  

Een recente Italiaanse studie toonde aan dat consumenten niet 
zitten te wachten op kweekvlees. Kweekvlees of ook labovlees 
genoemd is verschillend van ‘’nepvlees’.  Dit laatste is nagemaakt 
vlees op basis van plantaardig eiwit. Kweekvlees is op  basis van 
dierlijke gekweekte cellen.
Uit dit onderzoek kwam naar voor dat er geen vertrouwen is in 
kweekvlees want 95% van de ondervraagden gaf aan dat ze dit niet 
zouden eten. Gebrek aan vertrouwen in dit ‘labo’vlees (68% van de 
ondervraagden) of schrik dat het hun gezondheid (60%) zou schaden 
werd als reden opgegeven. Omdat voor kweekvlees dierlijke cellen 
gebruikt worden, verwerpen ook vegetariërs of veganisten het 
labovlees (Bron: Poultry International).

Sterke groei van de kalkoenenproductie in Rus-
land 

Voor het derde jaar op rij is de pluimveevleesproductie in Rusland 
vrij stabiel. Dit is vooral te danken aan de expansie van de kal-
koenenproductie want de braadkippensector is in 2021 met 1,2 
tot 1,7% gedaald volgens recente schattingen. De toename van de 
kalkoenenproductie – die 8% van het pluimveevlees inneemt in 
Rusland – compenseerde het verlies van de vleeskippen. 
De productietoename van kalkoenen (+ 40.000 ton) is vooral te 
wijten aan de heropstart van de voormailige activa van Eurodon 
door de Damate groep. Dit heropstarten omvatte zowel de acti-
viteiten met ouderdieren, vleeskalkoenen evenals de slachtac-
tiviteiten in de regio van Rostov. Mede hierdoor is de kalkoen-
vleesproductie met circa 23% gestegen in 2021. Op werelschaal is 
de VS de grootste kalkoenenproducent maar in Europa is Rusland 
nu opgeklommen tot in de buurt van Duitsland, de grootste EU 
producent.  (Bron: Poultry World)

Conflict Rusland – Oekraïne heeft gevolgen 
voor de pluimveesector

Het uitbreken van de oorlog tussen Oekraïne en Rusland 
en de sancties van de diverse andere betrokken partijen 
(Navo landen, VS) heeft gevolgen zowel wat de graanprij-
zen betreft als de markt van broedeieren en 1-dagskui-
kens.  Oekraïne, is gekend als de graanschuur van Europa 
en een onmiddellijk bij het uitbreken van het conflict 
schoot te tarweprijs in de hoogte. Hierdoor gaat de druk 
op de prijzen van de dure  voedergrondstoffen niet direct 
afkoelen, integendeel enkel nog gaan toenemen. 
Maar ook de Europese export van 1-dagskuikens en 
broedeieren naar Rusland komt in het gedrang. Deze 
export was omwille van de A.I. problematiek reeds zowat 
gehalveerd. Nederland en België waren hierdoor reeds 
uitgesloten maar o.a. Duitsland voerde nog belangrijke 
volumes uit naar Rusland. Door de sancties zal alle EU 
export naar Rusland onmogelijk worden en gaan deze 
eieren en 1-dagkuikens voor druk zorgen op de Europese 
markt. De Russische markt werd al in grote mate bevoor-
raad door Turkije en vermoedelijk zullen zij het EU volume 
verder innemen (LM). 

Dierenwelzijnsprijs voor studie i.v.m. broeden

Vlaams minister Ben Weyts, De Vlaamse Raad voor Dierenwelzijn 
en de Dienst voor Dierenwelzijn reikten dit jaar voor de allereerste 
keer de Vlaamse Dierenwelzijnsprijs (€ 1.500) uit aan de beste 
scriptie over Dierenwelzijn. De winnaar van de masterproef was 
Pauline Debontridder (Master Bio-ingenieurswetenschappen, Ku-
Leuven). Ze onderzocht in haar thesis of een temperatuurverlaging 
van broedmachines een gunstige invloed heeft op het gedrag van 
de uitgekomen kuikens en mogelijke effecten voor het welzijn van 
de kippen geeft. Om de gedragseffecten bij de kuikens gebroed met 
een verlaagde ei-temperatuur beter in kaart te brengen, zette de 
masterstudente de temperatuur bij één experiment op 36,8°C en 
bij een ander experiment op 30°C. Hoewel bij beide experimenten 
de kippen evengoed groeiden, even veel aten en er even goed uit-
zagen, vertoonden deze gebroed bij verlaagde temperatuur tijdens 
gedragstesten angstreacties. 
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Respectloos 
Precies 51 jaar is het geleden dat mijn grootvader aanwezig was op de grote boerenbetoging. Toen pro-
testeerden de boeren tegen de plannen van Mansholt. Hij wou minder maar grotere boeren, meer mecha-
nisatie en vooral lagere prijzen voor voedsel. Er zou landbouwgrond verdwijnen en intensivering was de 
vooropgestelde richting. Alle betogingen ten spijt, Mansholt zijn plannen werden waarheid. Boeren pasten 
zich aan en werden heuse ondernemers. Wie zich niet aanpast aan de grillen van de tijd, is verloren. Er zijn 
maar weinig ondernemers zo flexibel als boeren. 

Helaas krijg ik steeds meer de indruk dat we er nooit voor beloond worden. Inmiddels is het zelfs zo dat een 
wit scharrelei goedkoper is dan een bruin verrijkte kooi-ei ondanks de extra kosten voor voer, opfokhen, 
stikstofreducerende maatregelen en voor dierenwelzijn. Ondanks het schaarse aanbod aan scharreleieren 
stijgt de prijs niet voldoende  om de verhoogde voerprijs te kunnen compenseren. Ik hou mijn hart al vast 
voor de prijszetting na Pasen, wanneer men weer zal dalen omdat dat zo hoort na Pasen. Wie afhankelijk 
is van de retail – die verstikkende lage prijzen opleggen - is de klos. Steeds meer eisen voor steeds minder 
respect. Want ja, een eerlijke prijs is mijn inziens een vorm van respect. 

Respectloos vond ik ook de aankondiging van het N-dossier. Met een tekening van een kinderboerderij als 
‘de voorstelling van de toekomstige boerderij’ hield ik me dan ook vast voor wat er komen zou. Wie met zijn 
gezicht naar het verleden staat, staat met zijn rug naar de toekomst. De romantisch uitziende boerderijtjes 
uit Bokrijk zijn allerminst zo mooi om op terug te kijken. Mensen sliepen met hun koe in huis niet voor niets 
rechtop. Velen hadden vocht op hun longen en stierven jong. Daarnaast was er vooral honger in het land. 
Iets wat we ons nu niet meer kunnen voorstellen. 

Er volgden betere tijden na de oorlog door Mansholt, ten minste, zolang de prijzen goed waren. Toen die 
achteruit holden, moesten we de keuze maken om te groeien en zo de kosten te drukken of te stoppen. 
Daardoor kwamen er steeds meer gespecialiseerde maar ook propere en moderne bedrijven waarbij aan-
dacht was aan alles wat het leven van de dieren kon verbeteren en ook het milieu minder zou beschadigen. 
Je kan dan ook duidelijk zien aan de cijfers, in 1990 produceerden we 
nog veel meer N dan nu. 

Vandaag heb ik het gevoel dat we opgescheept zitten met 
de lasten van de afgelopen 50 jaar en ook de volgende 50. 
En dat onze huidige generatie boeren daarvoor gaat op-
draaien. Ik betwijfel of er nog een volgende generatie zal 
komen. Mijn dochter vraagt voor haar verjaardag ‘farming 
simulator 22’ en twee van de drie kinderen willen naar de 
land- en tuinbouwschool. Intussen zijn de Russen binnen-
gevallen in Oekraïne, de graanschuur en zonnebloemolie-
gigant van Europa …  en worden er in België meer dan 100 
bedrijven vrijwillig en onvrijwillig gesloten. 

Vergeef me als ik even de weg kwijt ben, de wereld staat op 
zijn kop. Misschien wordt er toch beter eens een keer geluis-
terd naar mensen met gezond boerenverstand. Dan had het 
misschien zo ver allemaal niet moeten komen. 

Mariëlle Smits Schalk

Legkippenhoudster 

       Column
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Tekst en beeld :  Mart i jn  Chombaere

Veeportaal, hoe correct zijn uw gegevens?

 Veeportaal

Dat er meer pluimvee is 
geslacht dan dat er is op-
gezet of tomen die nog 
steeds geregistreerd 

staan terwijl ze al maanden zijn 
geslacht? Vermoedelijk zaken die 
u niet onbekend zijn als pluimvee-
houder die de vervoersmeldingen 
opvolgt. Sinds 2019 gelden er in 
de pluimveesector namelijk ver-
plichtingen om bij aan- en afvoer 
op pluimveebeslagen verplaat-
singsdocumenten op te maken en 
te registreren in de Sanitel data-
bank via het Veeportaal. 

Bij élke verplaatsing van pluimvee van of 
naar een pluimveebeslag moet een ver-
plaatsingsdocument binnen de 7 dagen 
opgemaakt en geregistreerd worden. Bij 
binnenlands vervoer tussen twee inrich-
tingen (beslagen, slachthuis,…) is de ver-
voerder verantwoordelijk voor de opmaak 
en registratie van het verplaatsingsdocu-
ment in drievoud. Een exemplaar voor de 
laadplaats, de losplaats en de vervoerder. 
Elke partij ontvangt dit binnen de 7 dagen 
en bewaart dit document gedurende 5 
jaar. 

Fouten meer regelmaat dan uit-
zondering

Ondanks dat het gros van de verplaatsin-

gen door de vervoerder worden ingevuld, 
sluipen er regelmatig fouten in waardoor 
de registratie van verplaatsingen zijn doel 
volledig mist. Vaak komt het voor dat er 
volgens de databank meer pluimvee is 
geslacht dan dat er is opgezet, tomen nog 
steeds geregistreerd staan terwijl ze al 
maanden zijn geslacht,… 

“Het doel van de registratie van de ver-
voersmeldingen gaat volledig verloren als 
men niet kan betrouwen op de juistheid 
van de ingevoerde data. Naast een betere 
controle door de vervoerder en de pluim-
veehouder op de correctheid van de inge-
voerde data, zou de toegankelijkheid van 
Veeportaal dringend moeten verbeteren. 
Het is een log en onoverzichtelijk sys-
teem”, aldus Martijn Chombaere, beleids-

medewerker bij de Landsbond Pluimvee.

Toezicht juistheid pluimveehouder 
cruciaal

Het is dus cruciaal dat u als veehouder, 
naast de registratie van import/export, 
erop toe te ziet dat je steeds binnen de 7 
dagen na het vervoer over het verplaat-
singsdocument beschikt om de aan- en 
afvoer op jouw beslag te kunnen aan-
tonen en of het verplaatsingsdocument 
overeenstemt met het effectieve vervoer. 
Als je opmerkt dat bepaalde gegevens niet 
correct zijn, geef je dit binnen de 14 dagen 
na de verplaatsing door aan DGZ zodat dit 
kan rechtgezet worden via de helpdesk via 
telefoon op het nummer 078 05 05 23 of 
via mail helpdesk@dgz.be. 

De gebruiksvriendelijkheid en accuraatheid van het Veeportaal is dringend aan een update toe 
zodat de registratie van de vervoersmeldingen sneller, vlotter en correcter geregistreerd kunnen 
worden.
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Evolutie prijs eieren (€/100): Klasse 3
Scharrel bruin – Kooi wit
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De genoteerde prijzen voor eieren zijn op het eerste 
zicht niet slecht in vergelijking met voorgaande 
jaren maar het zijn vooral de zeer sterk gestegen 
kosten die de producenten de das omdoen. Alleen 

al de gestegen voederkost zorgt ervoor dat de kostprijs 
minstens 1,5 cent/ei hoger uitvalt.  Waar dit voor het in-
dustriesegment nog enigszins gecompenseerd werd door 
een hogere prijs in vergelijking met 2020 en 2021 (zie fi-
guur) was dit absoluut niet het geval voor de versmarkt. In 
deze rubriek hebben we reeds diverse malen aangeklaagd 
dat vooral de prijszetting van de bruine scharreleieren niet 
de marktsituatie weerspiegelde. In deze markt bleek er 
eerder een tekort dan een teveel aan eieren en toch was 
er nauwelijks beweging naar hogere prijszetting voor de 
producenten. Zelfs de vogelgriep problemen in diverse 
Europese landen, die het legkippenbestand in de EU met 
3 à 5% gedecimeerd hebben, hadden nauwelijks een effect 
op de prijszetting. 
Blijkbaar komt er nu toch beweging en krijgen een aantal 
opkopers schrik dat er onvoldoende eieren zullen voorra-
dig zijn naar de komende paasperiode toe. De duidelijke 
opwaartse trend van de prijs voor de industrie-eieren was 
reeds vanaf het begin van februari zichtbaar. Eindelijk, ook 
de prijszetting van het scharrelsegment gaat einde febru-
ari de correcte richting uit en komt de compensatie voor de 
sterk gestegen productiekosten (voer, energie, …) in zicht.  
Voor de producenten van vrije uitloop eieren daarentegen 
- na 16 weken worden ze afgewaardeerd als gevolg van de 
ophokplicht – dreigt een  zware kater door de terugval van 
code 1 naar code 2.
De braadkippenprijzen zijn sedert het begin van dit jaar 
stelselmatig gestegen en bereiken einde februari met een 
middenprijs van €1,14/kg een goed niveau. Dit is zeker no-
dig gezien de zeer sterk gestegen productiekosten. Alleen 
al de voederkost is met minstens €0,15/kg toegenomen 
in vergelijking  met begin vorig jaar. Daarbovenop komen 
verhoogde kosten voor energie, kuikens, vangen etc… 
Zonder het conflict Rusland-Oekraïne zouden we een 
verdere rendabele prijszetting voor de komende maanden 
hier aangegeven hebben. Maar de verhoogde grondstof-
fenprijzen voor het voeder kunnen onze pluimveesector 
veel pijn doen. Afwachten hoe de verdere evolutie en de 
gevolgen zijn van dit conflict.
Wat de uitgelegde kippen betreft, de prijszetting  volgt 
sterk deze van braadkippen. Voor moederdierenhouders 
– en ook legkippen - is het meegenomen dat door de 
goede prijs voor hun uitgelegde kippen een stukje van hun 
gestegen kosten vergoed worden.
Tenslotte wat de konijnen betreft, de prijsevolutie is voor-
spelbaar (zie figuur) maar ondanks het prijsniveau zowat € 
0,20/kg hoger ligt dan vorig jaar, compenseert dit niet de 
hogere voederkost die op zowat € 0,40/kg uitkomt. 

         Marktcommentaar

Positieve prijsontwikkelingen maar wat brengt de oorlog?
tekst  en beeld :  Luc Maertens
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              Marktprijzen

FOSSIL SHIELD IW
REGISTRATIENUMMER: BE-REG-00424

EFFICIËNTE EN EENVOUDIGE BESTRIJDING VAN VOGELMIJT

Voor meer informatie:

DAEM ECO BV Nerumstraat, 7 B-9340 LEDE
TEL: 053 80 92 22 – MOB: 0479951744 – MAIL: c.daem@daemeco.be

Fossil Shield IW is een in water emulgeerbaar biocide (op basis van 
synthetisch amorf Si) ontwikkeld voor een efficiënte en eenvoudige 
bestrijding van de vogelmijt in leghennenstallen. De emulsie wordt, na 
wassen en desinfecteren, aangebracht tijdens de leegstand dmv
diverse sproeisystemen.
Verkrijgbaar in 10kg zakken.  

ZO… NU EERST UW PARTNER IN LEVEND 
PLUIMVEE CONTACTEREN

Voor de werkelijke beste condities voor uw soepkippen:

www.venpoultry.nl • +32 (0)14-453040 of +31-653487136

Ven Poultry B.V.

Eierprijzen markt Kruishoutem (volgens prijzencommissie) - per 100 stuks in euro

Witschalige eieren Bruinschalige eieren

Handelsnoteringen Kruishoutem
Witschalige eieren Bruinschalige eieren

Gemiddelde poeljenprijs aanpassing Prijzen grondstoffen (per ton)

 2.02 9.02 16.02 23.02

  Tarwe 245,00 € 236,00 € 240,50 € 240,50 €

  Wintergerst 237,50 € 226,50 € 232,00 € 232,00 €

  Maïs (15% vocht) 237,50 € 237,00 € 238,50 € 238,50 €

Pluimveemarkt prijzencommissie Deinze (met inbegrip Belplume toeslag)

 1.02 8.02 15.02 22.02 1.02 8.02 15.02 22.02
 Kooi Kooi Kooi Kooi Scharrel Scharrel Scharrel Scharrel

  Cat 0 8,41 8,69 8,96 9,52 8,41 8,69 8,96 9,52

  Cat 1 7,17 7,45 7,72 8,28 7,17 7,45 7,72 8,28

  Cat 2 6,68 6,94 7,19 7,71 6,68 6,94 7,19 7,71

  Cat 3 6,18 6,43 6,66 7,14 6,18 6,43 6,66 7,14

  Cat 4 5,69 5,91 6,12 6,57 5,74 5,91 6,12 6,57

  Cat 5 5,19 5,40 5,59 6,00 5,19 5,40 5,59 6,00

  Cat 6 4,70 4,88 5,06 5,42 4,70 4,88 5,06 5,42

  Cat 7 4,20 4,37 4,53 4,85 4,20 4,37 4,53 4,85

 1,030 1,049 1,137 1,230 Industrieprijs wit/kg 

 1.02 8.02 15.02 22.02 1.02 8.02 15.02 22.02
 Kooi Kooi Kooi Kooi Scharrel Scharrel Scharrel Scharrel

  XL 9,41 9,69 9,96 10,52 9,41 9,69 9,96 10,52

  L 7,68 7,94 8,19 8,71 7,68 7,94 8,19 8,71

  M 6,69 6,91 7,12 7,57 6,74 6,91 7,12 7,57

  S 5,30 5,48 5,66 6,02 5,30 5,48 5,66 6,02

 1.02 8.02 15.02 22.02 1.02 8.02 15.02 22.02
 Kooi Kooi Kooi Kooi Scharrel Scharrel Scharrel Scharrel

  XL 9,81 10,09 10,36 10,92 10,78 10,86 10,95 11,22

  L 8,23 8,49 8,74 9,26 8,96 9,05 9,15 9,44

  M 7,14 7,36 7,57 8,07 7,41 7,50 7,62 8,07

  S 5,30 5,48 5,66 6,02 5,30 5,48 5,66 6,02

 1.02 8.02 15.02 22.02 1.02 8.02 15.02 22.02
 Kooi Kooi Kooi Kooi Scharrel Scharrel Scharrel Scharrel

  Cat 0 8,81 9,09 9,36 9,92 9,78 9,86 9,95 10,22

  Cat 1 7,57 7,85 8,12 8,68 8,54 8,62 8,71 8,98

  Cat 2 7,23 7,49 7,74 8,26 7,96 8,05 8,15 8,44

  Cat 3 6,73 6,98 7,21 7,69 7,26 7,35 7,47 7,77

  Cat 4 6,14 6,36 6,57 7,07 6,41 6,50 6,62 7,07

  Cat 5 5,23 5,40 5,61 6,20 5,23 5,40 5,61 6,20

  Cat 6 4,70 4,88 5,06 5,42 4,70 4,88 5,06 5,42

  Cat 7 4,20 4,37 4,53 4,85 4,20 4,37 4,53 4,85

  Week van 2.02 9.02 16.02 23.02

  extra zware soepkippen 0,69€-0,71€ 0,71€-0,73€ 0,71€-0,73€ 0,72€-0,74€

  bruine soepkippen 0,22€-0,24€ 0,23€-0,25€ 0,23€-0,25€ 0,25€-0,27€

  witte soepkippen 0,17€-0,19€ 0,18€-0,20€ 0,18€-0,20€ 0,20€-0,22€

  braadkippen 1,10€-1,12€ 1,12€-1,14€ 1,12€-1,14€ 1,13€-1,15€

  ABC 1,05 € 1,07 € 1,09 € 1,09 €

  konijnen 2,50 € 2,50 € 2,50 € 2,50 €

   Jaar-week                                         Gemiddelde Poeljenprijs Aanpassing 
 Gemiddelde opfokvoederprijs Aanpassing €/100
 €/100 kg afgeleverde poeljen

  2022/6 39,76 118,69

  2022/7 39,94 119,73
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ROSS – THE COMPLETE PACKAGE

The Reproductive Performance  –  The FCR & Liveability  –  The Processing Yield 
You Want

To learn more about Ross® visit aviagen.com/ross

LOCAL TOUCH
GLOBAL REACH

2019 - Healthcare for Animals Magazine Full Page - Ross The Complete Package.indd   1 11/26/19   8:39 PM
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Regio west
J.Vergoote |  +32 473 804247 | jasper.vergoote@spoormans.com
J. Poelvoorde |  +32 478 776846 | jonas.poelvoorde@spoormans.com

OptiBalance, 
klaar voor de toekomst!

Regio oost
V. Hofmans |  +32 478 880355 | victor.hofmans@spoormans.com

L. Steurs |  +32 479 257396 | lex.steurs@spoormans.com

Contacteer uw technisch verantwoordelijke

Wil je meer weten?  


